18th Day
CHICAGO, ILLINCIS

Saturday, Pebruary lst, 1879 10 AN

The Court met pursuant to ad journment.

Iresent

| Colenel John H, Eing
9tk Infantry
Colonel Wesley Merritt
5th Cavalry
Lisut, Col. ¥. B, Royall
34 Cavalry

| Recorder
| Jesse ¥, Lee
| Adjutant, 9th Iafantry

Major Reno and his Counsel was also present.

The Proceedings to date were read and approved

Sergeant Davern being recalled by the Recorder testifies as follows:
Questions by the Recorder

G State if you know what arms Maj. Reno had that morning or the night
before the fight.

A« He generally carried a carbine and pistol.

Qe Did he have a cardine and a pistol the night before and did you have
charge of them for him?

Ae ¢ 1 @id not have charge of them, I gemerally handed them to him in the
morning when he mounted. ;

Qe On the moraing of the 25th when he got ready to start do you remember
handing them to him? !

A« I always handed him his carbine after he mounted.

Qe Who had charge of :is pistol before he mounted?

Ae I think he kept his pistol that night himself,

R Did you see him with a carbine and plstol on the momning of the 5th?

A. Yes sir.
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No sir.

#hat 4id he say about them®

' o Sal M 100 o Gt SR TR Y e vk s
Qe Did he tell you how he lost them?
Ae DNo sir,.
Qe Did he tell you where he lost thes®
Ae To sir,
%e Did he tell you whes he lost them?
A« No sir,
Questions by Yaj. Reno.
Qs Don't you know that ¥aj. Hono had hies carbine on the hill and
fired it?
A+ He had one there.
Ge Don't you know it was his?
A 1 o mot. '
%« Do you know it was not his earbine?
A« I could not swear it was not.
¢+ How much did you examine 1t?
A« Not very much.
Qe You can't swear whether he had or had not his carbine on the hill?
A« No s=ir, I knmow he had one.
Q% You don't know it was not his?
4de 1 do note
e hmmﬁ“hnuhhﬁnlm
A+ 1 don't reccllect.
Qe hhm”mumunmmn
4 Immediately. T
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Did you go and talk to him abou 1%?

:i::lln:wmahntm.ndhnuuha lost his carbine and

Was any body mearby at the time?

I don't imow,

Had the skirmish line been thrown out?

Fo sir.

It was before the skimmish line was thrown ocut om the 2117
Yes air. f

Was it before iieut, Varnum gave any orders?

I 4id not see him give any orders.

Do you know whether he did give any orders?

I do mots

Where was Naj. Reno?

Just where we came up the hill.

¥Was he on his horse or not?

He was on his horse.

How long had you deen on the hill when he said that?
I Jjust came up.

How long bad he been there?

1 don't know.

Was it before the skirmish line had beem thrown out?

Yes sir.

How long vas the commsnd on t:e hill before the skiruish line was
thrown out?

1 don't recollect the lime being thrown out umtil the Indians came
that eveninge

How close were you %o Haje Reno at the time the talk took place
sbout the carbine and pistol?

I was close emough to speak to hime
¥as any one else around?



Ae Not that 1 remember, there night have been.
Qe What elee did he say to you at that time?

A. That was all I spoke to him sbout. 1 don't recollect any

other conversation. He spoke about water the
and gave me a drink, oo

Qe Do you mean to say that before the skirmish line was thrown out

and just as you came om top of the hill ¥ajor Remo
his carbine and revolver? i .

A. I said no such thing. I told Maj. Reno I had lost my carbine, end
musm-unu«zu-m»mnm1:m O

his or not?

4= He was firing a carbine that day and you don't know whether it was
he o sir, Carbines mostly all look alike. I oaly had his word for it
that he lad lost his.
Qe Don't you know that he fired his revolver that day?
Ae No sir. I do not.
e Do you know that he did not?
A. I do not,
Questions by the Recorder.

e Was it not a pretty easy matter to borrow a carbine and revolver
after you got on the hill?

A. You could pick ome w most any place.
The witness then retired.
Captain F. ¥W. Benteen a witness called by the Recorder after

first being duly sworn to tell the truth, the whole truth,and
nothing but the truth, testifies as follows: -

- S aE e W = . -

Questions by the Recarder.

- e W AR e e s = -

Q. State your name Rank and regiment and where serving.

ie ¥, W, Benteen, Captain, 7th Cavelry, Brevet Colonel, U. 8. Army,
serving et Ft. Lincoln, D. T.

Qe lhthwmmuumunm«tuﬂthdm.lm. .
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under whose command and where?

Was Maj. M, A, #ono with that commend, if sc im what capacity?

He was there by orders acting as Lieutenant Colonel of the Regiment.
Was he second in command?

He was second in command under 1t, Col., Custer.

State what battalion organizations had deen made of the command during

mm-.mzuu:mmnmum.mu--mm
Tre.

On the 24th of June we marched $1ll about 3 o'elock bivousced without
orders to unpack the mules or unsaddle the horses and on the next
morning when we moved from there I got no orders the command moved
and 1 followed the rest.

State in regard to what battalions or organizations were made on tb-
25th. - :

They were made probably 4 hours after we marched, I think at the
first halt an orderly came to me with instructions for the officers
to assemble at a point where he was for an officers’' call. No bugle
was sounded for officers’ call an orderly was sent to get them together.
General Custer told us that he had just come down fram the mountain
that he had been told by the Scouts that they could see a village,
ponies, tepees and smoke, He gave it to us as his belief that they
were misteken that there were no Indians there that he had looked
through his glass and could not see any and did mot think there were
any there, Other inatructions were given; - those were that the ofe
ficer who first reported to him that his company was carrying out the
conditions of an order that was given two daye before should have the
advance; those requisitions were that & now commissioned officer and
six men from each company should be with the pack and no more and that
each man should have 100 rounds of a-munition in hie cartridge belt and
saddle pocketa, I suppose thet every officer thers could have told him
that those requiesitions were being carried out, but as the others went
for formality's sake 1 went to my company and sald to the lat Sergeant
*there are so many mer with the packs” - "Yes Sir" - "and you have so
much asmunition” all of which I knew without his answering. I went to
General Custer and told him my company fulfilled his requisitions, he
then seid I had the advance. We moved then probably 8 miles and halted
in a kind of valley surrounded by high hills, I suppose that place
was selected so as to hide us from any Indians, were any in sight, or
in that vieinity, then the division into battalions was made, I re-
mmmmnuuaumumtommu.m.orum-.

How many battalions was the regiment divided into and what officers
were put in command?

1 don’t imowj it was not told to me at all.
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How many eompanies were assigned to your battalion?
Three companies,

Deseribe where ltmﬁtmmmmm Custer's col

urm,
ﬁ‘m“lﬂ'“‘mm"nmunuwmtmm
to do, and where you were to go?

1 have described the coun it
e SNt Sa try; 1% was a series of rough dluffs we

State with reference to the divide between the Li
<om ' ttle Biz Horn and

I don't know how that is., 'y orders were to proceed out into a line
erbmr-uut4nlmum.uumuumlm
uaumh&uﬂummmnnuulmnmam.
I hed gone about a mile when I received instructions through the
ohief trumpeter of the regiment, - If I found nothing before reaching
the first line of bluffs to go on to the second line with the same
instructions. 1 had gone, I suppose, a mile further whenm I
received orders through the Sergeant ¥aj. of the regiment that if I
savw nothing from the seeond lime of dluffs then to go on into the
‘lnliq.ud if thers was nothing in the valley to go on to the next
oY e

When your column serarated from that of Cemeral Custer, describe the
direction or angle of separation to the route you had been going.

It was about an angle of 45 degrees, which is a left oblique,
Where wes the pack train at the tinme of separation?

The pack train at the time of the first halt was closed up,where
it was at the second halt whers we were divided I don't know,
I suppose it was close up %o the rear of the regiment,

From the point you have reached in your deseripticn go on and descride
the movement of your command and what oceurred up to the time you joined
¥aje. Reno om the hill, if you did so join him,

I forgot to give some instructions of General Custer's which were that

1 was to send an of ficer »nd about six men in advance of my battalion
and to ride rapidlys The officer 1 selected was my lst Lieut, and six mn
from my own company to heed my battalion, I sent those ahead with

the instruetions 1 had received but the greater part of the time I

was ahead of that officer and six men with my orderly, the dattalion
coming as fust as they could, The ground was very rugged and we had

to go through defiles and around high bluffs to get to the point to
which I had been sent. I went to the second line of bluffs and Baw
uunq.mzm'tholndhuhndtmmhmwmnw
place over such a country, that if they had to go to any point in
that direction they had a much bétter way to go. The last I saw of
the colusn was the gray horse troop at a dead lope 1 had an idea
that General Custer was mistaken as to their being no Indians in that
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vieinity and, as there were

t my by was %o go no Indlans there and no valleys, I

back to the trail and join the cormmand,
MﬂNWNutoMaMmﬂmmumwh

The route was the same as going over dearing to
the right. At
thluoll(lolohchchnnugmohnq:lmw.m

about a mile a head of the pack train,
traile I then followsd the trail to o 1 saw it coming on the
x

ek
about 7 miles, when I cane
1 am not sure whether I dismounted or not,
dead body of a marrior. A mile or so a
Sergeant coming back with instructions to the comranding officer
of the pack train to "Hurry wp the packs”, I
I thought, was about 7 miles back and he could take the order back
as I had nothing to do with that, that Captain MecDougall was in
a

:
:
g
i
:
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#hat was that order?

It has no date; it says: "Benteen come on - big village - be quick,
bring m-P_.S. Bring packs. W, ¥, Cook."

At that point where you met Trumpeter Martin, can you state how far
it was from the Little Big Hora River?

1 was about 2 miles from where laje. Remo first crossed.

How far was it from that tepee?

It was about 2§ miles from the tepee that I met Martinm,

Did you then kmow whose trail you were following?

I 414 not. I will state here that Trumpeter Martin, after giving me
that note, I asked him about this village. He said the Indiens were

mmniu.mmmlmmnyrorupmh&
for the packs,.

Then at the time Trumpeter lartin arrived, eould you hear firing in the
distance?

None at alle.
Where were you diverted from the trail, if at all?

At the time I received order from Trumpeter Nartin I was riding 4

or 500 yards in advance of the battalion, accompanied by my orderly.
Col. Weir was probably 200 yards in my rears I waited till he came up
and handed him the note. I asked him no questions nor did he volunteer
any advice. Mthnoowtndm'nphﬂnﬂ;hhm.luﬂondl
trot. 1 went on ahead of it to the crossing of the Little Big Horn
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There I‘.-w an w&gl: ::‘ul 1 npp:.u it was thou':nll

: There rteen men in skirmish line that
appeared to have bean beaten back. The lime was then parallel with
the river and the Indians were charging and re-charging through those
men. I thought the whole cammand was thrashed and that was not a good
place o cross. To my right I moticed 3 or 4 Indians, probabdly 4 or 500
yards from me, Ithouhtﬂnynromnlummuthwnhly
towards them and saw as I approached them that they were Crows. They
-“th:'mllu poohing” going on, which I had already seen.

e

the men who were up om the bluff and I immediately went there
”“JQMO i

:

time you received the order in regard to the pack train did you
consider 1t necessary to take your comwand and go and bring the

to the pack traln without coming by me.

Qe State where it was you first heard firing in the direction of the
“MM'S" it before reaching the Crossing "A* or at the time you
rea t?

A. I heard very little firing at all. After I got on the hill where Maj.
Reno was, I don't suppose ] heard more than 15 o 20 ghots,

Qe I refer to the time before you saw the men on the hill.

As I oould hear 1t while I was at the river, probably two miles from
where it was going on and that I could see, - .,

% VWhat was the effective force of your battalion?
Ae I had about 185 men,

4 State,if you know, at what hour in the day it was when you reached ¥aj.
. Reno on the bill.

Ae I only know from Lieut, Wallace that it was 10 minutes after 12 when
1 started off with my battalion from General Custer.

% Taking that as a basis vhat would be the time you met Maji Reno on
the hill?

As nmuﬂukuntm.huntohnm-unludmm

% . Then would you think it was about 3 o'cloeck when you met kaj, Reno
on the hill?

A« 1 think so.

Qe State whether Maj. Reno was present when the order was given to you
by General Custer to move to the lefte

A+« He was not.
S¢  When you joined Naj. Reno on the hill state how far the pack trein was
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It was not then ia sight, 1 suppose 1t was 7 or 8 miles off then,

State how long after you joimed him the .
eI oF Wy Jom 6F 33 it on hill was it that the meXk

I should think 1t was an hour and
0 o f & quarter, or an how and a half

Gtate what was the condition of Maj, Reno's command on the hill in
rogard to efficiency or in any other respect you may have observed
it at the time you arrived there, if you did observe 1t?

Those that were alive were in pretty good order and well shaken up.

on foot on a big bluff would be pretty well bdlown, and so
would the horses, They were not in line of battle but were scattered

around at points. I suppose to the best advantage « they all thought
there was a happler place than that 1 guess.

Were there any Indians engaging his command when you arrived? If so,
in what mumbers and at what distance? )

I think the Indians saw me about the time I saw them, and that checked
their pursuit, They came arocund probably 4 or 5 ormore to!
the highest point of land thers, Nay be they had been there nll the
time, I don't kmow about that, ;

Sere they within easy range of the troops or long range?

1 should say they were nearly a mile away.

Were those the nearest Indians to the comwand there at the time you
arrived”

1 saw sbout 900 Indiane when ! arrived eireling around in the bottom.
lmm:nqmaummltwtammmzmmm
when 1 got there. -

¥as that when you reached Major Remo's position, or at the crossing?

l;lulmmmum.na the same Indians were there wheam I
reached ¥aj. Renc's position.

In the same mumber?

Yes, sir, 1 think they were.
How near were they to Maj. fenc'e command in a straight line?
About a mile I shink, out of effective earbine ranie.

State whether or not you stated to Maj. Reno the purport of the order
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you have received from Adjutant Cook?
Yes, sir. I showed him the order,

What communication did you have with him on the subject and what was
the purport orthoemmthlbmmanﬂmw

IumdmifhhumnﬂmnICutum. He said he did not
that he had been sent in to charge those Indians on the plain and th;t

General Custer's instructions to him, through Ad jutant Cook, were that
he would support him with the whole outfit and that was the last he had
seen or heard of him, and did not know where he was.

Do I understand that at the time of that conversation Major Reno still
said he did not know where General Custer was?

Yes, sir. That was before my battalion came up,- it was following me.
My battalion did mot go with me to the crossing "A".

From the order which you had received through Trumpeter Martin, or

from any other information you had received, had you at that time any
knowledge or impression where Ceneral Custer was, or on which side of the
rivex?

No sir. My impressions from Trumpeter Martin were that the Indieans vere
skedaddling. But my first sight of the fight showed that there was

no skedaddling being done by the Indians and I, of course, thought

that was the whole command, and, if it was the whole command, that it

was whipped.

Upon reaching Maj. Reno's position and finding that it was not the
whole command, state what your impression was as to where General
Custer must have gone.

1 supposed he was down the river.
mldymormtn state to laj. Heno at the time of your conversatiom?

I don't remember having stated to him anything about it. He should
have known more about General Custer than I could, as I had been
started off some 12 or 15 miles back. It did mot occur to me but
that he knew more about it than I did.

Did Maj. Reno explain to you why he retreated from his position in
the bottom to the hill?

No sir.

Did Maj. Remo at that time,or about that time, express to you any
lonc!t;do,or uneasiness in regard to General Custer and his command?

No sir.’

Did at the time express anything of the kind, asking him for
luthz:ty to proceed to make a divertion in that direction?

Not at all; I .uppo-d General Custer was able to take .caro of hime
self, ' :

L_ m? 2 «p.10 GFoo
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Qe That firing you have just desoribed was all you heard?

As Yos oir, all I heard that I did not see,

Qe State whether or not any advance was made by any part of the troops
from the hill before the arrival of any part of the pack train, and
what that advance was, and by whose order,

A. Capt, Weir sallied out in a fit of bravado, I think, without orders,.

Qe About how long was that after you arrived there,

A« 1 418 not see him when he left. It must have been half an hour, I suppose.

%« Was it previous to the arrival of the pack train?

A« To the best of my recollection it was, I don't recollect just the time
he left.

Qe At the time you moticed him had the train arrived?

Ae I think not, '

Qe htm.umiom.drruthtpuuudmmm:m
arrival that afternoon? If so, deseribe it.

A+ Mo sir, There was no movewent ordered that I kmow of. 1 went down
ﬁl'm“nﬂnt&lhﬂ.lﬂrhd”hmhwnutw
land and had the troops by file on the river bluffs, and a company
scross at right angles from thet line on another ridge with the ine
tnﬂuef&uluumnmlcum,ltummmum.m
exact location as near as possible.

% There was no order given to you by Maje Reno for that movenent?

Describe Maj. Reno's condition when |
you met him at the time
.ms‘“nl tlur?. whether eool, calm and collscted or the m”:
fully .nm\aumymyuttmun.

He was about as cool as he is now
g - « He had lost his hat in the

S%ate whether you heard any firing from the &
Custer's battlefield as 1t afterwards was “Mm“ z ::.—mxr
80, dmscribe that firing and how long it contimued,

That was the firing 1 tried to deseribe 1 heard after
M;“wﬂﬁht&tmu“mmnoz?
"B", about the central part of the village, The village was in two
divisions and at the ford "B™ was sbout the place where I heard the
shots, and all I heard that were not in sight, were from thet direce
tion, I have heard as a matter of course officers disputing amongst
themselves about hearing volleys. I heard no volleys.
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Jo sir.
Did you make the movement with your battalion?

One company of my battalion had alrea
of the roops followed $hat mo dy gone. I think the bulk

mmhl.hbmmttmmnmnmnmh‘r

I don't kmow whether he ha¢ gone to Lieut, Hodgson's body or not.
Mh““h“t&“lﬂ)lﬂwmm*.ll
made that moverent, I went there to see for myself what was going
on around the whole country that could be seen.

How far was that point to which yourself and the advance of the some
mand arrived from Maj, Reno's position on the hill?

About a mile,
Can you locate it om this map?
I suwpose thies figure 7 is intended for th:t point,

State whether or not a movement could not have been made down the
stream in the direetion it was supposed General Custer had gone, or
might be found immediately upon your arrival there,

Yes air, it could have been made but we would sll have been there yet, -

Could tiat movement bave been made there at once by the entire com=
mand as far down as you afterwards went?

Yos sir, but we could have gone no further. Ve were driven back,

How long was it after you aerrived there till the balance of the command
came down with Major Remo, if it did?

I think Maje Reno got to that point about as early as I did, or very
nearly.

Describe your mcvement to that point, the loeation of the coumtry, and
everything you saw.

That mas my first sight of the village, after I arrived at
point, That was the only point from shich it could be seen
as 1 supposed about 1800 tepeesjthere was no sign of any
any fighting going onj mothing of the kind ecould be seen,
been more than 2 or 3 minutes at that high point n
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where he firet got on the hill, the line was fomed in an
r
:nmuzo‘:l:.:. :h:.:p river side of it knocked off. That umm
pack animals and horses
line Shromn around them in the shape o g thpes
shoe extending farther than the other, The Indians surrounded us
there and kept it wp pretty lively as long as they could see.

Ge Do I understand you,the troops were formed ent '
ptf 4 o sng? ps o entirely around a eircle

A. It was in the shape of a horsehoe with ome point longer tham another
and the short point turned im et right angles & little, The long d

line was my position and Capt. Moylan was at right les part
across the ellipse, e .

e Mluthutnnoftthrmmtmumlth. Af you know,
where ¥aje Reno was, what he was doing and what orders he gave, if any?

Ae Yo wore engaged in getting the line formed and there was not ruch time
to swap pocket cutlery,.

Qe Mmmomratmtumﬁmm ¥Was he back selecting a
position or was he with the troops checking the advance of the Indians?

Ae= 1 had left one company on the ridge with imstructions to send thelr
horses back dismounted and %0 hold that ridge at all hazards, Mind
you I was looking after things probably more than it was my business
or duty to do, This company when we got back to the place where we h
e gOr: had left that point and were in the line coming back as
rapidly as were any of the othars, I then sent Captain Codfrey's company
jok %0 another hill to oheck the Indiens %111 we formed and that he was
that he would be looked out for and they got in all right,

e “ﬁl Naje Teno during that time, if you him?

l-' ':lommmuumn.iuppou.ﬂmom-a.m
ne had enough to employ hime
% DIy see Maj. Feno ther. or not?
Ao thers, He came back with me end talked with me, As I

"I reccomended @ halt in order to cheek those Indians and then
a better place to go to arterwards,

Mmhj.mmmfumntmorthm-
that advanced position?

don*t know that he dide If he gave any orders I did not hear thems
#re was no mecessity to give any orders about that time.

ive orders in reference to placing the troops im position
t:q-:zoomnolumwu.nvhtmhmunw
if you know? '

A Tie first I kmew of the forsation of that line was my telling Lieut.

Yol, 2 « p, 13
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vallace to place Lie company there

point out
..u;:n;:‘:o‘mr. Ihneniythu:.:n. :”n:r:;t:u-
self hree men there, I will see tiat are supporteds
nd:nmrmthtt:onumtonﬂ. Ih?amuathﬁ

other end of be line or in the center
after the line
was pretty well formed. 1 saw Maj, Reno sbout the middle of the

£

Give your estimate of the nusber of Indians that pursued or engaged
that command on its return within engaging distance. -

1 thought at that time there were about 2500 warri surroun
I think now there were between 8 and 9 thousand. s Mﬂf

I refer in my question to the time the cuumand was mov back
take position and mot to the engagement that fonoul.m "

I think they were all coming.

This position that was taken after the advance, as ! understand from
your deseription, was near the point you first met Maj, Neno when you cane
upe Tas it above or below or immediately at that place?

I think 1t was exactly the place where I met him.

Can you give the loeation of the troops entirely around that horse-
shoe shaped line you have described?

First at the angle was company ™% then followed Company "G", "D,
*E", "M", and "K", according to my recollection.

After taking poeition were you assigned to any particuler portion:
of the line by Maje Remo3 If so, what were your orderst What I
want to kmow is if the battalion organization still existed,

1 was not assigned to any particular part of the line. Ny company
had position on the extreme left of the line, if it were & right line,

Deseribe the engagement that ensued after the troops havs taken the
position you have deseribed; the length and severity of it, and any
eircunstances connected with it, or the conduet of ¥aj. Heno
pertaining to 1t.

AMnhmlunumitmnboutnnwlyannummu
1ike to stand up under. You only had to shov a hat or a head or
anything to get a volley toward it.

How long did that firing last?
T411 it was too dark to see any longer.
How long before dark did the fire begini at what howr?

I should think it began about half-past five o'eclock, when
our line finished, or may be a little later. I think we ~
fire that evening about 2 or 3 hours. :

Gudd
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What number of Indians do es
there. Was it the entire s ate engaged the line in firing

portion? "m“‘“‘moo?mt

They bhad little pienic parties of & regiment or two standi
htﬁlﬂﬁunzt&nmnphuhntth-. . .y ey

I want the number of Indians you estimate
the severity of the firing, engaging the command from

1 think a couple of thousand were around us
shoot from waiting for a place to

What position did those ‘ndlans oecupy in refeorence to the comrand,
whether they exposed themselves boldly or charged the cormand, or
secreted themselves.

The only thing you could see would be the flash of a gun, They came
80 close that they threw arrows and dirt over at us with their hends
and touched one: of the dead men with a coup stick. That was the
next moming. Thet afternoon was like the second day,we saw nothing
to shoot at, ¥We got wolleys but eould not return them,

State whether or not you found it necessary to give orders or ine
structions or suggestions to more than your own immediate company
and if so, what were those instructions or suggestions, and what, in
your judgment, was the necessary for so doing?

On the night of the 25th, Major Heno was up on the hill where my
company was stationed after the firing had ceased. It was about

dark, and instructed me to build breastworks. I was pretty tired and
@14 not think there was much necessity for building them as 1 had an ida
the Iniians would leave us, but 1 sent for spades to carry out his '
instructions, but could get nones The next horning the rire was

redoudt over to my first Lieutenmant, and told him that I intended
to drive those Indians out of the ravine. The redoubt was duilt and
turned over to my lst Lieutenant, I started with the mem toidrive the

Indians oute There were oaly four Indiens, They were right on our
as 1 am to Gen. Merritt., We then got water. ¥

us
I believe that is an answer to your question.

Your movement in driving the Indians from the ravine, as 1 underste
1%, was made upon your own judgment, No order had been given you

None at all,

State, if you know, where Mejor Heno was during that time o
he was doing? :

'.10'-’.“
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bmwummhnorthommtumm as he
had an idea the afterncon before that the main sttack would be
made at that point, He told me that the afterncon before,

After driving the Indians from the poei tion have described
state. umﬁaltﬂwﬂmruwommdmn‘u

1 daid.

State what ocourred there in regar? to Indians or particular
part of the engagenent, i

After driving those indians out and securing the place 1 wanted to
have the day before but could not get on aceount of

line, 1 pent ward to Major Remo to get all the
mp;:a;:::nn:?mam.uxmmmum.
Af'ter water I went Jor Reno told him I was
hmmmlmmﬂrw'my evary an
entire unprotected save by the breastworks we threw up om the 26th
and asked him if I might drive those Jndians awey that were annoying
me.

State what followed, or what was done,
He said yeos, 1 could and we did it.

Were the troops who drove the Indians from that place you describe,
men of your own ¢ompany or from other companies?

Ae Nome of my own company 1 believe.

%e Uho gave the order for the troops which moved forward to . drive the
Indiane from the place you spoke of last,

As I told them to go, that was all, and I went with them.

R« Did Najor Heno go along?

A¢ I don't think he did,

Qe State whether the conduet and example of lajor Heno as Commanding
Officer was such as tended to inspire the men of his command with
m.mlunul-onﬂdﬂ-ormm.«uﬂbmm
mmwuitmwMthﬁﬂummt.

A« 1 think it was all right, sir.

Qe State what time it was or how long after dark that Major Reno came to
th';hu you have mentioned and gave scme instructions about the breast

A« I saw Major Reno probably every 15 mimues or half hour during thae
two days.

m.l.’.u

Gl



And during the night of the 25%h alser
mmtmumun_hummmmm

umhnnotumlym-o.muuruummm

preparations made by the entire command
Indians! that uight to resist the

1 succeeded in getting the spades probably at 12 o'elock on the
n&mﬁrwwwwﬁmw.lm.mn-
doubtss They were very ous to secure those spades during the

anxi
whole time I had them, They had seraped 1ittle holes in the ground
principally on their side of the line., I

seen a good breastwork there though they may have been there « I
did not examine the ground ell over. I paid no attenti n to it
from the faet that I had enough to do to look after my own line.

Those redoudbts you speak of, were they in reference to your own
company or to all parts of the line?

It was %o my own company.

Go back to the time when you joined Major Remo on the :ill that day
and state how long the 900 Indians or the number you have stated
as being in the bottom remained in their position on the bottom,
as far as observed by you, and whether contimuously or did they
leave and return after a while?

I think they remained, but a short time, how long I don't kmow, but
not longer than a half or three gquarters of an hour,

After lewing there did they immediately engage ¥a jor Reno's command or
go elsewhare?

I don't think they thought they had enough just there to do that,

In what direction from all the eircumstances there must those Indians
have gone - toward the river or up the river?

Immymmmrlvuumlrﬂnm‘nam the
river,

At the time you reached ia jor feno's posi tion on tie hill and from
what you saw before you moved down the stream, state whether the
pack train was in any especial danger from an attack by the Indims,

Nmttﬁmthﬂnﬁhph&aﬁnmmmnm
lm.xuamuntuummymsumnamymu
hnhpumm.-zmdmmqufmmm:n‘

' How meny wen did Capte MeDougall have with him - his effectiv

including the uu_n from the companies?

ImthMOmdhuunlm.hhl“mﬂ
companice and the packerse -

Vol, 2 «pl? il.»:' :



Q. BState whether or not you heard ¥a
to the ammunition or bei
on the hill and any
that account,

Jor Reno say anything in regard
Bg out of ammunition upen your arrival
necessity for hurrying up the pack train on

L]
Ao xdontm-liwthﬂhonlﬂnym:guboutzt. I know he sent

Lieut, Nare back to hurry it up « I ha
of i%e P ve heard Lieut, Hare speak

Qe State if you know, either from what Mejor Reno said, or any ecire

cumstance within your kanowledge what was hi
you bed him on the hill, 8 his effective force when

A+ 1 @don't know, he &id not say anything about it.
% Could you judge or tell from what wes afterwurds known by you?
Ae 1 Judge Mo had about 75 or 50 men,

Qe Btate whether or not it would have been practicable for you to have
Joined Najor Remo's command in the timber at the place where he me
gaged the Indians giving in full your reasons.

As I could have tried sir,

Qe Vould mot your line of march as being taken have crossed at the ford
and taken you over this same ground that he had gone over?

| Ae Yeos sir,

Qe BState whether or not in the event you succeeded in joining Ma jor Remo
the pack train would have been in any imminent or great dangers

A« I should mot have attempted it without first getting the pack trein,

Qe State in your opinion whether with the pack train and your battalion
it would have been practicable to have joined Major Hemo in the timber
if he had remained there from the circumstances as known to you then
or as developed afterwardse

Ae If I had undertaken it :-ﬁlom.mumbmvmmuum
than they were as it resulted,

% Do you mean the entire loss to the command?

Ae The entire loss to the seven companies - In a word, I mean to say
that what we did was the best that could be done - that if I had to
nwuwmxmepommmmu-anh.x
could mot improve it.

Qe State whether or not you examined the position that was occupled by
Major Remo's command in the timber at or about tunt time,

Ao zmntmunnn»ummusatnmmua«m-
umummumnm:mmsmm

% How far was that position from the place where the hostile village had
teen?
m‘.-’.u
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Vol,

The ug:m of.tho village was about six or seven or eight hundred

Kescribe that position as a defensidle one for a command say of 120
meNe

I think it was a No 1 defensitle position from my knowledge of 1t now,

gtate, in your opinion, whether or not 100 men with an average of 60

rounds of assmunition per man could have held that
P hogucgee oo At position any consider-

They could have held it 5 or 6 hours, dependi altogether upon the
nunber of the opposing foree. J s

From the character of the enemy they were engaging at the time, snd
the manner in which Indians usually fight, say these 900 there,

They migh: have been reinforced by 900 more in a short time and early
the nxf. morning they would all have been killed.

That is, if the command remained there without reinforcements or as-
sistance?

I think so.

In the event that you had joined the command with the paek train with
axes and other implements, could not that place have been made as de-
fensidle as ihe position ¥ajor Heno retreated to on the hill?

Iﬁﬂ ”. m.

Were there axes or aaything with which to fortify or any spades or
hatchets”

There were a very few axes; there were five spades, I think,
Thére were some axes?
I have no doubt there were some.

Was thet position which Major femo had occupied in the bottom, one
which would threaten the village so as to hold a large force between
him and the village?

mummmumwtorummhnoumm
below that. 1 did not sxamine that place to see if there were any
wickups in that point of timber or not = there might have been plenty
of those there - of that I kmow nothings

hnuumm::ihﬁlmooruiuhn&mmw
as to hol ahmromum.mldmmnuoum

d
l‘u'itlhk1t-n1ﬁth-umnn¢hum:muml¢mtm
tepees and take then rway. If they were very much annoyed they could
take them away.

Vhat

ummuhmtfomthymuhubnmuht
2ep. 19 Aid .
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Qe

Ae
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e

and the village to protect their farilies,

I think the Indians thought they had a pret ’
give any answer to the question, 7008 Wings Tiaws

¥ith the position in the timber with 8 or 900 Indian

s in the bottom
and being within 6 or 700 yards of the village, was it in such &
position as would hold an immense force of Indians between that force

and thelr famdlies in order to t
villege? prevent a sudden charge towards the

Yos, sirj and 1 think they had enough there to do it.

You think it would have a tendency to hold a force there .‘M
had that force there to do it? o

I think the 8 or 900 Indians was a very smell proportion of what they
had there,

State whother or mot, in the event you had succeeded in joining la jor
feno in the timber, would the position have been so threatening to
the village that it would have contributed to the success or safety
of Cens Custer in attempting an attack lower down.

It would not have made a partical of difference.

Do I understand the result would have been substantially the sanme
with his command?

Those 7 companies with the pack train would have been as completely
corralled as they were on the hill. OGeneral Custer would have had to
look out for himself the same as he did and how he did, you know,

State whether, in your opinion, the abandoning or leaving that position
by Major Hemo 41d mot emable the Indians that were confronting or
surrounding him there to go and attack or join in the attack upom

Gen, Custer's column.

Doubtless it d4id. I don't think they had any use for them down there
though,.

Go back to the hill and state about what time on the morning of the
26th the engagement was renewed by the Indians,

A% early day-light = about half past 3 o'elocke

#hat is your estimate of the mumber of Indians who began the attack
that morning? ' .

1 think they stayed there sll night, and as I said before, there
were picnic parties of regiments ready and wal ting to take the places
of the others. My belief was then, as it is now, that there was not
a foot of unoeccupied ground in that country. There were indians

everywhere. -
¥ithin what radius do you estimate they so occupled the ground?

m"-’.”
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A. From 12 feet to 1200 yarde,

Qe Dtate whether you examined the route Gen. Custer had taken or

was supposed to have taken, on the right bank of the river.

-‘mumttm‘lhuthrm.mnhnﬂnﬂ
cooley. htlthmmwmthomtmtothormtotm
muuu.mmmsotomma-rnun.

fe Did you examine what was supposed at that time to have been his trail?

r

On the morning of Gen. Terry's arrival. I asked for pernission to
saddle up my company and go over to the battlefield of Genera) Custer.
1 did so and followed down the gorge thinking that was the route
taken by Cen. Custer on the 25th of June, Now ! am satisfied that was
not his route but it was all cut up by horse tracks and pony tracks so
that it eould not de told from any other trail. That was the same
gorge the In‘ians rushed up when we arrived almost opposite it, when
we made our advance down the river. That gorge wms 50 to 60 or
:::mammuu-m bottom was irregular and cut up with
nes.

e FHow near do you think he came to the point B?

A+ The nearest body that was found was about six or eight hundred yards
from there.

% Did you go over his fleld of battle?
A. 1 did,

4 Give a deseription of it as far as it came under your observation -
following as near as you can the supposed route of Gen. Custer,

Ae I went over it carefully with a view to determine in my own mind
how the fight was fought, I arrived at ths conclusion then, as I
bave now, that it was a rout, a panic, till the last man was killed -

% there was no line formed - there was no line on the battlefield,

take & handful of corn and scatter it over the floor and

1lines = There were none, the only approach to a line

5 or § horses at equal distances like skirmishers.

5 or 6 horses there were 5§ or 6 men at about the same

tances showing that the horses were killed and the riders Junped

and were all heading to get whare Oen. Custer was. That was the
only approach to & line on the field, There were more than 20 killed
mnmﬂmihmmtwunnonm-nlnmam

space of 20 or 30 yards, That was the condition all over the fial @

s g
f 5
Ef
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e
making a stand? .

A+ Only where Gen. Custer was.
% Did you examine the position where Capt. Calhoun's body was found?

"L'-'on
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Ae

Ae
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Those were the 5 or 6 horses and men
his company, Ihuuumnm.x'”‘"" Those were of

How, with reforence to the point where Gene Custer's body was found,
mltmmthMﬂm,mwmmrmdhn'
revine tovards the river from there?

Yoo, sir,

How near the river were the bodies found?
Frobably within 50 to 75 yards.

State how many bodies wers found there.

If I eam not mistaken there were 22, They could not shoot out of
:.::mn.mtm cortal nly did nmot go into it to shoot out

Had the men been killed down in the ravine or at the edge of 1t?

Those men were killed, as 1 believe, by the Indians with stones and
e¢lube in that ravine, They were unarmed. I think they were wounded
men. The men had gone into the ravine, as the Indians say, poseibly
to hide.

Did the bodies of those men give any indication of what they had been
killed with?

I 414 not examine them at alls I rode along the ravim and looked
doxn. The bodies had been counted by others, I made no personal ex-
erination of them.

Tas there a ford there at the mouth of that ravine crossing to the
village?

1 could cross that river almost anywhere.

'y

Was there an Indian trail leading aercss there with the appmarance of
having been used by the Indians as a crossing? 4

There was a trail; 1 think probably a hundred yards or so above
that revine. I crossed and recrossed that river at so many places
that 1 am of opinion you eould cross it most anywhere.

1 understand in your opinion the route General Custer had taken is
not properly indiceted on the map.

r“. ‘!'o
Had you not until recently been of opinion tl_ut it was properly in-
dicated?

Yes, sirj but I newer could account for the faot that there were nodead
bodies at that ford; if he had gone down to the river and been attacked
there, there must have been some horses and men killed there, but

'ﬁol-’.“
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there were none. There was a white lorse a 1ittle distance below
that ford whieh I nlm"ultnthﬂthuptmutofno
misery = he was wounded lying in a pool of mud and water, Immediates

nuwluorturhmmmmuumlmcmhﬂ-
ing over a bough that protruded from a desd stump,

State, lfmnn.hotnmucmlcummhthtfmah
passing down, !

I don't hink he came within three furlongse
Did you find many dead horses on the field? .

1 counted seveanty.
Were they the horses of the 7th Cavaliy?

They were the horses of those 5 companies and the:e were the bodies
of two Indian ponies there,

Were thers any evidences %o your mind on visiting that field that at
any time during the fight there the horses had been turned loose so
as to have every available man for resistance?

I think in all probability that was done, each man turning his om horse
loose without any order,

Do you think there could have been no orders given as to the security
and safety of the camand by the officers so as to have every avsi lable
man for resistance?

I think there might have been a great many commands given, but I

Did you go over the ground occupied by the hostile village?

Only partially - When I went over it, it was in the night and I did,
pot go through but a small part of it in the daytime,

Could you form any estimate from that as to its size and extent ar as
to the ground it covered?

mmmu:rm-nuuummnnxmrmho
higheet point of land on the opposite side of the river and that was,
that 1t was e village between 3 and 4 miles long.

What numbers of warriors do you estimate to a lodge, taking your
estimate of the number of lodges as a basia?

It is different - Sometimes there are 4, sometimes 5, and sometims,
xuum.uuuuv-rmuu-um-mnmmmuu-
irregular, secording to the strength of a family - the same with Indians
as with white people. :

'.lol-’.“
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G« In reference to that parti
it contained 1800 lodges? eulsr village you gave your estimate that

Ae You can have it 4 or S or 6 or 7,

3 You think it ranges from 4 to 70

Ao !hl.llr.

G Did you see that village move away on the 26th of June?

Ae I 414,

Qe What time in the day with respect to sunsett

A. They commenced moving about sunset and they were in sight till darkness

% hat was the size of that village and how fer away did you see it?

As It was in a straight line about U miles and I think it was at least

- & miles long and half a mile wide, as densely packed as animals could
be =« They had an advance guard and platoons formed and were in a
mrmmmummnam-m

%« Did that appear to be the entire village?

As It wan the entire village.

QUEST IONS BY MAJOR RENO

Qs How long have you been a soldier?

A. Since the lst day of September 1861.

Q. BState whether at any time during those sngagements which have been
here considered, you saw any ovidences whatever of cowardice on the
part of Major Remo? -

A None whatever,

Q% State whethor at any time during those different engagements you found
1t necessery to caution him with reference to the exposure of his
person?

" la‘.ﬂil‘o

U VWhen was that and under what circumstances?

A. It was after water had been secured and at the time in question I was
engaged in throwing up rifle pits. '

%  Where was Major Remo and for what reason did you caution him?

m..-,.“
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I eautioned him to be careful how he was tanding around there
front of that point as there were wlhyq.mu; there Mtgo

Was the firing heavy or light?

The firing was irregular,

1 refer to that particular time.

A% that particular time I don't think it vas very heavy,

Go back to the time you received the order from Gemeral Custer to

separate yourself from the entire cormand and state whether there

was any order given to you to unite at any time with Major Reno's
columne

Neither with Major Remo nor with anyone else.

State whether it was any part of the plan which you were pursuing
that there should be any uniom between yourself and Major Heno,

There was no plan at all,
¥hat were your orders”
Valley ht_lu ad infinitum,

State for what reason you returned from the direction you had deen sent.

Because 1 thought I would be needed at the ridge.

You acted on your own jJudgrent in returning to the point where you met
Ma jor Remo?

Entirely.

How far were you separated from Major feno st the time you reached the
greatest distance in the direction you were moving?

Fossibly 15 miles.

¥ith what repidity did Trumpeter Martin come with the order you have
given in evidence”

Not rapidly - at a Jog trot.
ind told you the Indians were fleeing?

Skedaddling.

BhnatﬂntnummwmnmrmmmhmM.
and from that to the point where you Joined him,

I moved at a trot from that point 111 I joined ks jor Renos

State at what gait the last two miles were?

Vol, 2 « p, 25
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It was a trot all the way through from the Gen, |
time I left
mlxmumm.wth.tmnmwummmm ?

You fixed the nusber of Indians about iajor Hemo at 900 to 10007
About 900, I think,

State whether in any arrengesent or plan that ¥a Renc would adopt
for the defense in the timber, umltluthlzmytahhh
know that you were to join him or had been so ordered before he could
place any dependence upon that fact?

I should think s0, ms a matter of course. |

he
AL T T
Certainly not,
At the time he was in the timber were you firing?
I don't know when he was in the timber,

A% the time you saw the skirmish line at the edge of the timber were
you firing or not? !

No, sir; they were too far from me,

Where was the pack traim at thet time?

I judge about 7 miles back -« it was out of sight at any rate.

Between Major Remo and your column and the pack train there was a river?
¥hen I saw Major Femo he was on the same side of the river as 1 was,.

Atthu-mmth-m.nunthtmmrimmm
your column and his and between him and the pack train?

m. ."‘

About how far from the ford 4 4id you receive your order from Lieut,
Cook?

About two miles,

How far from the ford A did you receive your first orders from Gen.
Custer?

mputomldtm“hnmn. it is hard to say; 1
mnmnontn-uun.umtuu.

About how far from that tepee where you found the deed warrior was it
Mhmmmmtuomruumﬂﬂ:mhmlhﬂ

“1. '.'..

gt



lost
The only company I saw was the grey horse company and they were on a
fast gallop « They could have gone down there in an hour and three
quarters or two hours at the farthest.

In reference to the distance, how far do you suppose the command of
General Custer was from the tepee at the time you lost sight of the

* 1 could not tell -« it might have been 5 or 6 miles or more,

You were not in sight at the time the column reached the tepee?

I could not see that columm and I think it was impoesible for them to
808 Mo,

Was any order aftervards sent to you to join Major Hemo or to assist hisf
Never,

The order sent to you was to join Gen, Custer and assist him?

By Trumpeter Martin was the omly ome 1 got.

Do you kmow what was the size of Najor Reno's command?

Vhen I left I did not know he had one.

The division had not been made into battalions for ¥ajor Remo?

No, sir; 1 don't think he now it at the time I left, When I passed he
asked where 1 was going - I said I was going to the left with instrue-
tions to pitch into anything 1 came across.
!'hm’u-'orihhrmlemo.nmm?

Yes, sirj the time I met him there.

After he returned from the timber?

Yeos, sir,

Do you know whether Major Remo Mﬁdﬂ-m&tmrﬁh
pack train? '

I think so. uu.muon.mlmucu.

mc'.’,l’
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Q. How far down the river was the
> Sinat furthest point reached by any eompany

A. About half a mile below that highest point,

Q. Gtate what efforts, if any, that command made to inform Gen. Custer

or his conmand of your pod ti
e OF Shut Bt on by planting guidons or flags or any-

A+ The troops were by file on a line of river bluffs and as I have stated
another company was formed at right angles on another ridge. I planted
a guidom at the highest point that looked over that country, Some of
the officers say that the battlefield was in sight but I know positives
ly that it was not, having gone over it two or three times since.

Qe State whather at that highest point you saw any evidences of fighting
or heard the sounds of any firing.

A. I saw mo such evidences nor heard any firing.
& That was the purpose of placing the guidon on that high point?

A. To present an object to attract the attention of Oen, Custer's command
Af it was in sight.

Qe Then in your opinion his camand was then alive?
As 1 thought so,

4 As fer as your knowledge extends did anyone in that command imegine
ti11 Gen. Terry came up that Gen, Custer and his command were not alive?

A+ Not a soul, sir,

know for
equipped

QG Bad there been sny reason in military history as far as
m\mmmtinoftmdulwumt
l_lmymn ]

¥

Ae In my mind there had been.

s

Fhere?

3

At the battle of the Washita.

e Mtthtmtnnmtolulhhmumlhmn
the entire destruction of Oen, Custer's command?

A, Not that I know of.

e mntmnntnu-uoaormnuormw-ux—n-
mmmmmmummamm

A:  That was the first we heard.
e u,tomtth-mmnunlymomtorhhnw
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QW mmbr&mmmmwornn 1
where General Custer was, did he not? 5111 he said he did not know

As Y"..b.

Q@  Did you exanmine that point in the river marked B?

A Several times,

Qs Does it present any obstacles to crossing?

A+ It was badly cut up with buffalo tracks and

: bask 4% Jas & 184l g pony tracks and on the

Q. State 1f the command could not have used it for a crossing.

ie Certainly.

Gs Vas it not as easy for that purpose as the point A where ¥ajor hemo
crossed? "

Ae uite as good I think, though I did4 not attempt to cross at the ford
A anéd do not know how the crossing was there,

Ge On which side of the river was that white horse you killed?

A. He was on the right bank,

% State if a commanding officer in the position in whiech Ma jor Reno found
himself, having just retired with only a fow minutes time to make pre-
parations to meet the advancing Indians, with no time to make plans be-
fore they had to be received by his comrand; state whether under circume
stances of that kind, ¥Najor Hemo was not necessarily compelled to look
largely for assistance and counsel and to entrust largely the giving of
orders to the company officers who sssisted him?

A. As a matter of course, sir,

% Was 1% poesible under the firing such as you there experienced with the
short amount of time at your disposal to make preparations to meet the
attack of the Indians, for Major Hemo to give all the orders?

A It was impossible. |

o munzwummummumnummn
of his brother officers and entrust very much of the management of the
action to them?

4+ 1 think so.

% Then the kind of defense he was compelled there to make was conducted
according to different rules than a defense behind artifical emtremch-
ments?

A+  The reasoning would be the same.

dca
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With regard to the 1

of Genoral Custer's meorr ., tise you heard firing from the direction

8 battlefield as it was afterwards ascertained to be.
I heard none,

mamnmmrmmmrumhn
any intimation whatever
that any engagement was taking place at any point lower down the river?

I 41d note

From your examination of the country where you found the bodies and
from the position in which the bodies were found, and from your esti-
mate of the number of Indians you saw in and around that country,

what nmopm-m».lmnn-mmton.w-
column made,

1 can scarcely form an idea of that. It might have been 15 mimmtes
or half an hour or an hour,

Do you think it was the latter time?
Not more than that.

According %o your judgment would it not have been consideradly under
that time? :

if I were guess 1 should say about an hour,

When the command returned from the advance down the stream was it driven
back by Indians?

Yeou, sir.

inld it have been possible in your judgment to have had any commmica-
tion with Gen, Custer that night even if anybody hed known where he was?

It might have been attempted - I don't think it could have been made.

The village was about 6 or 700 yards from the timber whare Ma jor Remo
was?

I think sbout that and, as I said a part of the village may have been
in that timber and I not know it.

State if Major Feno was threatening the Indians or the Indians threaten-
ing Mejor Remo?

Decidedly the lattermy.

mrumcmntnomdu.mhmmmormuan
very severe was it not?

Pretty hot.



Q. mmmﬂ,mmmn.kwn
hi1l where Major Hemo was? when you reached the top of the

A It was out of sight - I don't know how far. I think at least 7 miles.
G Major Heno sent back word by Lieut. Mare to hurry it up?
Ao lNot immediately « When it came in sight he sent him back,

4, [How long before you were sent to the left was it that Gen. Custer said
he did not belleve thers were any Indians in that country?

Ac We had marched 8 or 10 miles,

% at time in the morning, if it was in the moming, and what day was 1%?

As The Iﬂ}d’:ﬂ. It was after 12 o'clock when 1 started off by Lieut,
fallace's watche I had a wateh which was wound but I 4id not look at it
that whole day or the next, though I wound it on the night of the 25th,

G« That time that day was it that Cen, Custer said when the officers were

together that he did not believe the reports about the presence of
Indians?

A. About 10 o'elock.

% That conversation, if any, did you heur on the part of officers of the
command on the night of the 25th or the day of the 26th, as indicating
any mowledge of where Gen. Custer was?

A« It wmas the bdelief of the officers on the hill that Gen, Custer had gone
to Gen, Terry, and we were abandoned to our fate.

QUESTIONS BY THE RTCORDER,

G Did not Najor Remo know that you had gone to the left with your column
in the direction you have described?

A+ He 414, dut he 414 not know what orders I had,

‘_“l

State whether it is customary for a commanding officer in sending off any
mun-muw.rorm-punmuuMuu
%o the other off icers of the command the purpose for which that detachment

of the command was sent,

A  If those commands are t0 co-operate 1 should think it was very important.

W Nhhm-ttuzzh“mtﬂwmnﬂlmmu
your knowledged

A  Not that I Xnow of.
| % Mltmlﬂmt.ul“ltndfﬂmtutw.hmmt
be should be then informed what orders were given to you, not being him=
self placed in command of a separate detachment.

mo.-,,.n
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1 don't imow that 1t would,

“mxlwwm left and Major Remo had kept mther straight
now thet you wer- still to his left and rear and

mam.-hroumn.u...... .
have any roason %o believe the mtn”:.u when you joined 188 Would he

"Omm“h"Wmuhumm

te 1 scarcely knew wiat
1 had to do, and how could Major

iy hantine. Heno have known, 4s I sald, I was

mtlmmhmat.m.rmthmtnnhmmm

eolumns and the route taken
“hu“-wh-‘:{’?ﬁ'm. whether or not Major Remo would

He had no right %o expect any sssistance whatever from me.
State how that is the case,

If there had been any plen of battle, enough of that plan would have
been communicated to me, so thet I would have known what to do under
certain circumstances. Not having done that I do not believe there was
any plane In Gen. Custer's mind there was a belief that there were mo
Indiansor any village,

Would there be any necessity for a plan of battle, not kmowing where they

I 8o 2ot knowe 1 was sent off to hust wp some Indians.

Was it:not true from the mature of your instructions that you were going
the left and if you found any Indians to d rive them down that way?

g

-

was to piteh into them and let him kmow, and then I expected him to
come dack to me., And if I had found them the distance would have been
80 t that we would have been wiped out before he could get to us.

F

general features of the country such that you would natural-
to the right, as you did?

y ug
§ i
- :'
1

bave gone in &s straight a line as the country would
way to Yort Benton on that line. !

E
g

would it have taken you to have joined ¥ajor Remo's command
+ the pack train with you from the time you were in the vicinity

ii; :

ng?
mxnuivdomulnuthum.lmulmnhn
had to weit an hour and @ quarter for them to come up. I eertainly eould
nthnq.uma-‘-mwgomuam-m“-mtm
already been sent for them.

What was the distance from there to Major Reno's position?

From that tepee to Ford "A" was about four miles and a half and from the
ford "A" to where Yajor Hemo was, was aboul two miles.

i

Where would you have made your halte

Vol, 2«p, 32
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M*mlm-&bmtmrwrmthmhm,‘u-. \

\.

uummmnunmtmmmde"

firing have directed you on 1 his
S CiTte your line of mareh without any apupl

I 4id not hear any firing till I got right at the ford "a" “L..
paw and heard it both, nmwmnluummluutmnw:
in demolishing about 13 men as I thousht on tle skirmish line.

vhat appeared to be a skimmish line?

It was; they were separated at intervals - were not together
Indians were charging and re-charging through them, - Jilans

Was that before or after or during Vajor Remo's retreat, if know or
ecan form any judgnent, " -

1 suppose they bhad retreated and those were wiat were left, and could
pot get their horses or they would have been with the command,

Describe that guidon you spoke of, and how far it could be seens

It could not be seen as far as the horses. It might attract attention
by its fluttering or by the point of brass on the end, though the horses
would be more noticeable objects than the guidon.

mmmmtmmmuummmnthu-nm
bqthrlmu‘hfonitnhrbduihm

1 don't know how manyj there were 6 or 8 or 10 wounded, There no ae-

cessions to them just thenj there were afters

In moving down and back were there eny additionmal caswl ties”

!m«wm»m;xu-nﬂthatmorcnhnuu'a_
men was killed and left there.

The witness then retired.

Then at 2 o'ecloek I'.M. mom.amrmwmnmo'mm

m. ’*. u. .n”.

19th day.
Chi cago, Illinois
¥onday, February 3, 1879, 10 i
The court met pursuant to adjournmente
Presest

Colonel John H, King,
9th Infantry.

“b..’..

o Wale

P a——————



Colonel Wesley Merritt,
Sth Cavalry

Lieut, Col, W, B, mu.
34 Cavelry

Recorder
18t Lieut, Jesse M, Lee

Ad jutant 9th Infantry,
Maje Mo A, Feno and his Counsel was also present.

mMulofthhnmm'mmm.M

Captain F, ¥. Benteen, 7th Cavalry, having been recsl led the
necorder, testified n; follcws:- ’ . -

QUESTIONS BY THE RECORDER,

Qe you be positive that the officers’' ecalled by orderly as you have
,testified was not made before 10 o'clock on the morning of the 2Sth of

A. I don't think it was before 10 o'eclocks I think it was about 10,

other than you have stated, if so what,

A. 1 think you're a little mixed on that. I think you have refereme to

|
‘I i« State if there was anything passed between yourself and General Custer
|
i officers' call on the 224 of June.

G 1 am referring to officers' call by orderly on the moming of the 25th
concerning which you have testified already.

| A+ The only thing he said to me that I have not stated "Colonel, you have
‘ the advance”. ‘

Qe How many orders did you receive from General Custer on leaving his eolumm
that day?

A Three, including the one received at the hands of Trumpeter Martinj
thumwmm.mwmmthmnl
| the written order by Trumpeter lartine

e mmrmtmmmummnmmxww
mmupuormuum-uutua.mmma.u
found?

A, Yot at all. The orders through the Chief Trumpeter and Sergt. Vajor
were somethings he forgot to tell me when he started off as the eolumn

was then in plain sight of me.

S  Wan the order received from General Custer to send him word if you
Mmmﬁm“auumtmummommtuua
not imow the exaet location of the hostile village?

- Vol, 2.
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He did not believe there was a village there according to my bel fef,

Was or was not the orders eviden

umm:unuummuuuummutmm-s
as far as practicable to cooperate in engaging or attacking the Indians?

As & matter of course,.

mmtwulhuu&uymmmwlmhwn

of Indians would it not be the duty of the h
o Stity (e Cihat ¥y cne which found the Indians

Certainly.

Did you mot receive such motification from General Cus
of Trumpeter Martin? WA 9

I received an order to “come on - be quick, big village - bring packs.
Ering packe”. He then had found, Iuﬁ;onyh:roﬂmtoﬁu
w-mnuummtmomcmna-mcm-m

State at what time of the day, if you had any means of knowing ro-
ceived that order from Genmeral Custers -

It was about & o'eloeck,.

From the tenor of the order you received was it or was it not mm ifest
that Genersl Custer expected you would be found on the trall within
communicating distance of the pack train?

It was not evident to me for it was evident to me that he could not have
expected any such thing from the orders I started out with, He could not
have possidly known where to have found me according to my belief, within
10 or 15 miles. My going back there was providential or accidental or
whatever you may be pleased to ]
t

From the order sent to you a
was it not manifest that he expec
diestance of the packtrain?

™m
t time to be quick and bring the packs
tod you would be within communicating

Imhhlrmlvhtnhlnnnuturudnmwdn,
m-tuummupnmhnndlptthuuwlmnlmll.-
I could not possibly tell what he may have thought., If 1t is a guess,

1 can guees dut how close I will be I don't kmow,.

Have you no opinion to express on the matter?

I have nONe other then I have told.
hmmmutuommaom1mwmmm
from his column or after, that induced you to believe that you were not

% join or come up with the columm in the avent that you found no Indians?

1 don'¢ think Genaral Custer would have told me that he would have known
that I would come upe

= ’ k. ‘f



Qo State whether any reasonable construction of the orders you did re-

colve would be that you were to go "Valley hunting ad infinitum” with
reference to your separation from his columm,. -

4. 1 might have gone on 20 miles in a streight line without finding a

unq.mlllmhahﬁ.ﬂrﬂnuqmulduntﬂu
Mmhmlmhpummnnq. e

Q. Would that be a reascnable interpretation of that order?

ie Those were the axact orders. No interpretation at sll. I at least had

:-:authomduuq. I don't know what stream is next west of
.

G In snswer to a question by Maj, Hemo as to what were your orders, you
stated "Valley hunting ad iafinitum”, Do you mean that was the order
| or the conclusion of your own mind,

A. That is the way I would like to have it, That is the way I understood
it. I understood it as rather a serseless order. We were on the main
trall of the Indians, there were plenty of them on that treil, we had

:
&
-
it
:
:
:
a
:
:
s
g
£
:

Q. Were those facte which you now state known at that time?
A. Not about Gemeral Crook's fight, we could see the trail, -

Ae He told me, pointing to & line of bluffs, to go to that line of bluffs
wttrm;huntuofﬂmwtﬁ!n.n-urtumxmutm
line of bdluffs. 1 was to follow with the battalion; he was simply the
lmmrdnliflu-lmmthtumnlmu:htnuof

bluffs, to piteh into them and send word back to him at once then an
m:—aunmcnmmmmuurcmmmnm
firet 1ine of bluffs, to go to the second line, and I tw

' ing to

Su3 the pltehing 1n Businees Svailey huheing, to o 38 the first valley
and if there were no indians in the first valley to go on

valley, 1 supposed the “reporting” and "pitehing in" were sequem s,

M.t.’.“

L:LL,I



Whieh valley did you go to?
1 saw no valley,

Did you not come to the valley of the L1ittle Big Horn?

E e r e

No, sire I 414 not see it ti11 o
seo the river t111 I got ..Inutothormu and did not

€

Could General Custer at the time he

gave you the order to move to
the left have known enough about the formation of the country to
have given you special instructions so as to regulate every movement?

No, sir. I think not and I don't think be thought it necessarye.

That matter was left discretionary with you in & great measure?
r... sir.

Py

State whether or not in bearing to the right to strike the main
trail you complied with the instructions he hed given you.

It was scarcely a compliance,
Did you cmsider it a violation of his instructions?
I must say I did,

erecr

State whether the successive orders you received from General Custer
after leaving his command indicated that he @id not expect you to
be beyond reasonable cawmnicating distance from him and that he ex-
pected to control your movements as far as possible.

Ae If I hed went to the first valley and found nothing as I would not as -
1 know now and had gone on to the second valley I would have been 25
miles away I don't know where I would have been as it was I was certain-
1y too far %o cooperate when he wanted me, ;

Qe Could either yourself or General Custer at t!at time have known what
was behind that line of bLluffs without sending someone to aseertain?

A. He could have found out by following the trail he was on.

Ge When you met Trum-eter Martin did he report to you on which side of
the river Gensral Custer's column was?

A. Not at that time, He did after we had reached that highest point. At
the figure "Y". He then pointed out the place from which he had been

sent baeck, _
Did you ast him at the time you first met him?

P

As  No, sir. Vis language conveyed the impressicn to me that they were
h.pa;idn of the village, that the Indians were all skedaddling,
to use his own words.

% State at what gaint your column had been moving from the time you left
General Custer till you reccived that order at the hands of Trumpster
¥artin,.

Vol, '-’o”n
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gait was increased as we wers going as fast we could
but I gave the commmnd trot « I don't think it
% at all. Martin has testified that I sent him dack %o
1

d1d no mueh thinge If he went back to the pack train
he went there of his own sceard,

it
2
B2
;

May you not at that time have said something about the pack?
1 414 not esk him about the packs or send him to them,

May you mot have said something in his hearing by which he may have been
honestly mistaken in the matter?

1 think not.

¥hat evidence have you in addition to your opinion that Cencral Custer did
not believe there were Indians in the valley before you left?

@nly his own statements - nothing else.

hmthhkhmlmmfomdnphnornuﬁutntm;un.
what grounde have you for thinking so?

lm.ﬂorhmthmn-mmmmmxuuuhhh-
mummugn:ntumumummummmm
left. u-pmor.tm--mntmmunuummmu
hmm.mnmtnmnymtu-mumwmmm
rear and not from the front.

ba mtocmnmjoxulnnjormnmnn. neither youre
:-ul:;.;:;rmuamm-wornmmmmm W .
I am not correet, please correct me,

That is exactly correct.
mmmmmmomhthntorthostm

nmmmxum-utuozmudooru.mmwum
vigorous and well armed.

‘:j:u- 3



Then the movement down the stream
far as you know, hﬂmmumw.-

‘)

A« 1 thought it was General Custer's command when
mﬂlﬂluchMMMMupr:i::’:::;o“.‘I

Go 1 vefer to the time you joined Major Kemo on the hill,
Ae Then I knew 1t because I asked where General Custer was.

3 Then did the movement down the stream from t
Genesal Ousterer Ms here have any reference %o

A. I wanted to know where he was.

G At the time you showed Major Remo the order which Trumpeter Martin brought
did he send for Trumpeter Martin and interrogate him as to where he had
last seen General Custer's command?

A, Not that I know ofs Martin was his orderly trumpeter and I don't know
what he said to him.

Q. State how far the pack train was back at the time you received the order

Ae I think 1t was about 7 miles.

» Fow far were you at that time from the place you watered your horses at
the morass? :

A., That is where 1 thought the pack trein was still I think it was 7 miles
from the burning tepee to the morass and I supposed that the packa were
still at the morass stuck in the suds I bhave no doubt 20 or 30 more
mules went head over heels intc that morass.

Qe It was your impression they had remained there while you went that
distance?

A« I thought s0, and as it turned out I was preity nearly corrsect.

Ce Mmmumiun&uhamsmmeumpaulh
was when you met Maj. Reno? :

A+ I can state positively it was not in sight and to the best of my belief
1t was & miles and & half from the burning tepes %o Major feno's
position on the hill. The paek train was not in sight and therefore

more than 43 miles away.

‘% Then state how much time intervened from the time you met Wajor Remo $111
mnmmmnmmtn-utm /

A It was cver an hours

e Mmo&ﬁwﬁ.ﬁruﬂvﬂwdﬁtﬂuy“m“ﬂmm
noticed them?

ol 225, 20 “
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them
saw wu:. I 414 not want any emmunition and was mot particular-

&
B

When Trumpeter Martin met you, you said he ot
how far had you observed his gait? as moving ot a Jog trot

-

did not kmow 1% wae until he emme to me., I '
trotted all the way, Gou’S know that Mo Jog

How far away 4id you observe him?
That is hard to tell - probably a mile and a half. That was an

irreguler broken country. I could see him on the ridges and then he would
go down and 1 could not see him, "

As far as you Savw him was thet the habitusl gait he was going?

I think 1t was. I will acoredit him with 1t at least.

You have stated that the place Major Reno left in the timber wms a
number ond place. Vas it not a better place for Major Hemo's command
than the position on the hill, in your judgment?

1 think it was a great deal bdetter,

I believe you have testified that the conduct of lajor Remo om the hill
was all right. Has that as far as you remember been your opinion all
the time since that battle,

I think so sir, I think so sir, I have not changed my opinion about
that battle very much.

Have you changed it in any respect in regard to Major Hemo's conduct?
Not at all.

HRefresh your memory and state whethor or not you have expressed to any
of flcer-or officers of the Army any adverse opinion in regard to Major
Feno's conduct in that dattle. ;

1 have never done it, sir,

State whether or not you were on amicable terms with General Custer om
the 25th of June, 1876,

1 was as anjeable then as I ever was with hime
mmmumnnumxmumumtw

The same as they ever wore.
mmmu.puormmnuormmm“-m

Ma jor Remo objected to this mtuh entirely outside the scope of
the inquiry. -

The Recorde:r said as Major Remo has gone into some matters whieh

G0



mum-nnmmamurmmxumnu

proper to Mn:u *hat the relstions of this witness were with

The Court then, without being ¢leared, sustained %he objection

of Major Remnoe

e

QUESTIONS BY MAJOR KENO,

At&mnmmmmmtmmmumu was in
”mpntlhpmrmthlnstmtm’umhf:‘m

General Custer. I wish you in justice to yourself to state whether
that was not the direction in whieh you afterwards found Major Heno.

I did not find the rirst valley and therefore did not to the second
htn“hthtnﬂhmultmm!muh.:nﬂmm 4

I had ascertained more about that country than General Custer and his
Adjutant knew,

General Custer was a stranger as far as you knew to the country bdefore
you?

The ecountry before us was pretty much the same as it had been the day
befores W%We had been following the trail the day before and not departe
ing from it.

Your departure from the instructions you received was in your returning
to the place shere you met Ma jor Feno and from which General Custer could
expect your suppo t?

My idea was there was more for me to do on the trail that there was
fighting going on or would be going on on the trail and thet I had
better go batk and help them. I thought thet I had gone far enough
and that I would be needed on the treil,

¥as there any limitation, verbal or writtem, in regard to the distance
you should go in the direction you were sent?

No limitations, only as $o the valleys.

That limitstion was to consist in finding the second valleykhich
you did not find?

Yes ’ .u.

It was your duty also to bring up the packs?

4 8411 I got the order through Truspeter ¥artin. It was ny duty
r 1 recoived that order. -

mmmummamuuuwnhmmmuu-mmt
night for the pack train to come up?

Yﬂ. oire
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State at what point you and

Ty
Where $he 700ps fought Jor Hemo met, How far from the hill

that night, end in what direction from it
Probably 1 or 200 yards. 1 don't know how far he rode out to meet mee
You were alone in advance of the column?

Yes, sir.

State where, in your judgment, the Indians which estimate at 900 that
mmlbnthjcﬁmhu-m.mtﬂxm-numnm

The Indians were there some 11ttle time after we were together on the
un.

What length of time were they there?

I ean't tell, perhaps half an hour or an hour. I don't think they all
left at any time,

State where, in your judgmeny those that 4id leave, went.
I think they went down the river towards that ford and stationed them-

selves in the canon and would have given us a kindly welcome had we gone
there,

Do you think the purpose of the Indians who were assailing Major Reno
in the bottom was to assail him if he came down the river?

I think they thought he would not come across the plain again.

Do you think they intended to ambush him?

I kmor it.

M.ﬁtnwlwumu.nium

It was good generalship if they could induce him to go into the gorge.

D14 the position of the bodies on the Custer battlefield indicate a
battle or a rout?

It indicated that the officers did not die with their companies -« Only
thyee officers were found with their companies - that shows that they
they 414 not fight by companies. All the officers except Col. Xeogh,
Capt. Calhoun and LS. Crittenden were on the line with Generdl Custer.

Would that e the faet if the command was overwhelmed while making a
stand?

I think note
QUESTIONS BY THE RECORDERe

You have stated that the position of tde bodies was to be compared with
scattered corm. OState whether in a chamge againet an enemy the position
of the dead bodies are in a line or scatterel.

'il.l-’.“
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Ae Seattered.

QUESTIONS BY MAJUS XaNo,

Q it..t::’nulhn-ehamummummuﬂmmcun

A. It was thelir business to do so.

% Would they not have died as muech ou ‘
protesticn 65 the men themselves? tside of any enclosure or means of

A. There is 1o Toyal roud to death in a charge,

Je Otate in what position the officers including Genersl Custer and those
about him were found, whether in such positions as indicated they died
in a charge or in attenpting to make resistance on foot.

A, They were in such position, at least as indicated they had not died in
a charge.

¥as there a cirele of dead horses about them?

f)

A. DNot a line, the are of a circle,

JUESTIONS BY THE KECORDER
4« You state that with the exeeption of three officers, the officem were
. mot found with their com aniesj were the bodies of all the officers
ever found there?
A W0, sir. I stated with thet exeeption.
Ge What officers were missingithat were never found?
A+ Dr. Lord, Lt. Porter, lisut, Harrington and Lt, Sturgls.

G Do you mean that the officers whose bodies were not found &ié mot die
with their comranies?

A. 1 mean to say on that field there were three officers killed with their
conpanies - the others were together on the hill. If they bad lines
the officors would have died with the men.

um:mummmnmuungmrmuﬁa
command attacked by an overwhelming foree of Indians?

he Lines ocould have been formed, but lines were not formed, They probably
bad not time %o form lines, I think possibly that is the just conelusion.

".‘J

% ¥Was 1% evident that those officers that were found together had all
been killed thers or might mot some of them been taken there wounded,

A+ I think they were all killed there.
% Do you thimk none were taken there wounded?
A They might have been wounded and gone thore, I can't arrive at thate

E “-l-...a. I Qud
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T™he wiwmess then retired,

Lieut. ¥. 5. Ddgerly, 7th Cav., « witness called by the Necorder and
being duly sworn to testify the truth, the whole truth, and nothing
but the truth, testified as follows:

QESTIONS BY THE HECONDED,
Je State your name, renk and regiment and where serving.

A, Winfield 5, Edgerly, lst lisutenant, 7th Cavalry, serving at Fort
Abraham Linceln, Dakota Territorye

o-*thwmmammmlﬁhnorm. 1876, where,
with what cormand and under what Cormending Off1 cer?

i.‘.‘

Ae I was under the command of Gen, Custer, serving as 24 Lieutenant in
Captain Welir's Company, Dy on the divide between the Fossbud and little
Big Born Rivers and in afterncon of that day on the banks of the Little
Big Horn under la jor Reno. x

Were you under command of Capt. Beuteen that day?

‘.)

A. Yes, sirj from the time it separated from Genoral Custer's ecolumn until
we joined Major Reme on the afternoon of that day.

Qe Where was the division intc battalions, by whose order, and who were
officers placed in command. !

i After moving over the divide between the 1ittle Dig Horm and the Hosebud,
b General Custer gave the cormand to halt. I happened to be close to him
| at the time, riding with Capt, Benteen and Capt. Velr snd saw Adjutent
Cook and Gen. Custer dismount and make the division into hthll::: as
I supposed, with 11 and paper and then they were announced, |
mm'momcmuhomu, that Captain Benteen would
have Compenies %, D and ¥ and one battalion o Capt. Keogh, and one to
Mhtu.udccpuumntnhoummhthm
guard,

State what orders were siven to the battalion commanders at that time.

&

A Capt, Deuteen was ordered to move to the left et about an angle of forty-
give degrees and to pitch into anything he came to and ke jor Teno's orders
mhnnmmunnmﬂatﬁunﬂuuhmw-thnm
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all the oxders I heard.

Was lajor llenc present when the orders were given to Cspt. Benteen?
1 think not,

State If you know of the effective force of Captain Benteen's columm?
I think about 125 men,

Do you know about the effeetive strength of \ajor Neno's column?
About the same,

From that polat of separation describe the march of Capt. Denteen's
columm up to the time it jolned ¥a jor Reno's command on the hill and
state everything that transpired during that mareh that eame to your
knowledge.

Ve moved off in the direction ordered. 1 judge in adout a mile distant
we came %o very high bluffs, Captain Beateen sent Liecut, Gidbson to the

no Indiens, We skirted along under those bluffs and I think Lieut,
Gibson went to the top of the bluff four times while geing about six
miles. One time when he came back, a messenger came with an order to
Captain Beuteen from Cen. Custer, but ! don't know what {t was, Ve went
on about two miles further or rmore whea another messenger came and spoke
to Capt, Benteon, Then we kept on and from that time made nc further
to the left as the reports from Lieut, Cibson were every
eountry was very broken and no Indians to be seen, Ve
skirting the hills and finally into the valleyj there
tweon us and the valley the pack train was going
to the watering place which was about 7 or
started, which was about half way to whare we
watered our horses hurriedly there and went om.

T
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hen we about & mile Trumpeter Yartin came along with the
written messaze to Captain Benteen, signed by Lieutenant Cook as idjutant
for Gen. Custer. That order was shown to Capt, Weir and myself, It was
to the effect We bave struck a big village, hurry up and bring up the
pack and signed by . %. Cook, and then & P, S. "Bring up *he packs”,
The resark was made by some one, either by Capt. Veir or nyself, that he
ﬂllm”lbumtuhpmmmksuuﬁ.mm‘s
there and would bring them up. There was no balt or delay but wo went
u.wt.htmwﬂmmmnhhnm ibout u mile or two
from there we cems $0 & lone tepee burning ~ 4As this command moved along
Capt. Benteen and myself looked into it and saw a dead Indian in it,
%e then went to the head of the columm sgain - after we passed that
m-lmxmnuetrtomﬂsmnnhhmauafm
foud were our own seouts watching the result of the dattle, I supposed
at the time they were hostiles. Yhen we came %o within about a mile
#Ihnlh}ormmnoﬂmﬂmmidmnmm-
we could pot see whother they were Indians or white men, About half a
mommmodunmnmotmnm”mm Sore
mﬂlwmlmm-munuqutw.ht
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doubtful way. We went on towards the cross

Indian seout named Half Yellow Fuce and he M‘::':.';'u
mmtnﬂudldn.mthlmaumulﬂrlunurm
the bottom. YNone of them did us any harm, A few of the bullets struck

at our horses feet, Ne went up about half
o %09 of the MI1 WINh Mo omant, | 0 04 Fmd i N

g How long was it after leaving General Custer befors the direct
- of Capte Dentoen's column was %0 the right. i -

A I Judge he chamged direction about six miles after we started down the
valley after going inte the hillas, :

Q mu"huta‘ Gen. Custer's column could you see the direction of iis

Ae No, sirj I could not see hlim in ten minutes after he left,

&« State iIf any message was sent back to Cen. Custer in regard to whet had
been seen or not seen in and mbout that country?

Ae 1 “.' m.

%« Do you remember on that march of a non-commissioned officer saying some-
thing about the pack train, and if so, what did he sey?

As A sergeeant of C Company came back from Gene Custer's command and gave
Gen, Custer's compliments to Capt. Benteen and he wanted him to bring
up the packs, Capt. Denteen said he thought he had made a mistake, that
Capt. WeDougall was in charge of the pack train and showed him the place
and he went.

Yas that before or after Trumpeter Martin came wp?

e

It was before.

e hmmmsuhﬂinmu.mnmnlmnnunm
cane

A It think it was & little before we got to the watering place. It was scme
1ittle time before Trumpeter Martin came up.

'c;. hmulmmmanmulnunuluﬂummm”
you struck the trail again?

1mwn-nmmuqua-muunh.mmunq.
You made a eircuit of about how much?

Probably fourteen milese

mnrmmnqu-rr-mmumumormmucr
Gen. Custer?

Ae 1 don't think over two miles and a half at any time. Our march was @

ey e F
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rapid one and 1 4id not pay much attention,
How do you arrive at your judgnent?

From the general icpression I got of the direction of the hills and
knowing the direction Oen, Custer must have taken,

mlmm.-htm;hmnnu when he came up = If so, what
was

I heard him speak to the orderly behind Captain Benteen, He was
laughing and seemed very much elated. Jaid 1% was the biggest village
he ever saw, that they had found the Indians all asleep in their tepees <

that Major Heno was charging it and killing everything - men, women and
children,

About how far do you think you travelled after striking the trall before
reaching the watering place?

We struck it close to-the watering plasee - within half e mile probably.
From there how farws it to that burning tepee?

About 3 miles.

About how far from the tepee to the river?

About 5% miles.

Where was the pack train when Capt. Henteen pulled out?

It had halted in rear of the command,

Up with the command?

Yes, oir,

Where was 1t when you were at the watering place?

Muummmtunl-ﬂnnhuummw-nmc
watering tbere and watered.

lhtuﬂtlnt“thn&uhhcwhhh“thnuﬁq
place - how were they travelling? .

being whi M-me-wmutuﬂu
m'::uam th"::ckl came off frequently. All did mot come off,

How far d41¢ the packs reach back?

Probably 2 miles.

Where was Capt. MeDougall?

MO.-’.O
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:h'th-.umaummnnmmwmmmu.

ml“mlmthtnmiumnm
- : — erence to the time shen

Imnediatelys We left as soon as the pack train came up.
That was the gailt you travelled after leaving the water holed

AilMﬂlllllth‘hﬁ“-Glpt. Feateen had a very fast walking
horse and travelled as fast as he could walk all the time,

After Trumpeter Mariin arrived what was the gait?

The sane.

Could you state about how long it took Capt. lenteen's column to water
thore?

From 8 to 10 minutes.
Shoee trail did you strike?

It was the trail I presume made by Major Remo, in fact I know it was.
We followed that trail to mear the crossing.

Your column was going seross the river at the time it was diverted to
the right by the Indian?

!.l. sire

Did you hear sny firing before you came to that erossing, and if so, whewe,
and describe 1%,

Not t11l we got mear the eroesing. Perhaps we heard faint firing a mile
from there.

To what command did it pertain?
I found out afterwards it pertained to ¥ajor leno's command,
Deseribe the firing. -

We heard it faintly and very irregularly and when we got up there
mm:mqmun. 1 heard no heavy firing.

Gould you see into the bottom after you got there on the hill?
Yes, sir.
What did you observe?

A great many Indians.
How many d1d4 you estimate there were Shere?

e 243
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¥rom 800 %o 1000,

mtmthtiuhtonmmthmnmnu1
Yes, airj before we saw them on the hill,

State when you arrived at kajor Rem's position on the nill, if you

sav Major Heno, and 1f 80 whet he was doi - deseri condue
as it appeared to you at the time, " . *

One of the Tirst officers I saw was Ma Heno horse
hn‘luthuhtnﬂhtnﬂhhn’:.ml:r‘:l:::ouh:“-h:

was in an excited condition. 4s we came up he turned scharged
his pistol towards the Indians, ¥ -

How far were the Indians away? J
About 1000 yards.
How much beyond pistol range? ' ]

900 yards beyond any effeetive range - I consider it done in a sort of
defiance of the Indians,

State in regurd to the next officer you saw, what wes he doing?

About the same time I saw Lieut, Varnum, He had lost his hat and had

a white handkerchief round his head. le was excited and erying and
while telling us about what had occurred he got mad and commenced swear-
ing and called for a gun and commenced firing at the Indians. Aibout
that time Capte Moylan came up acd said "For Cod's sake give me some
water®., He said he had 25 wounded men dying of thirst.

Descridbe the econdition of that command when you arrived, stating the.
facts as they impressed you at the time, whather the excitement was
genersl among his command, when Capte Benteen got there with his columm.

%o very shortly formed a skirmish lime after we got ups There were a

fow India s on points, firing, and e went on skirmish line at once and

1 4id not observe the command very closely at the time, I was surprised,
after the ride they had, they were so little exeited, I remecber one man wg/
perfectly cool, he eame up tie hill holding the secalp of an Indian in hie
hand which he had Just Saken. .

#ho were detailed as skirmishers?

Company De
"o gave the order?

Captain Wweir.
Who gave him the order? _ |

I don't know,
Were you in & position to know whether Capts Weir did it on his own

444



v

1 ,,:u::u knew at the: time, but I don's recollect how, I know I
woul N“lilw“tt:lrlmhuncmeormm as
it was done, seeing the Indiens there, a

How many Icdians were there?

Four or five, at points at short range,
What became of thed?

We drove them away in a short time,

What became of the Indians in t.e bottom?
They remained there a while,

All or most of them?

P T Ty Y

A great many of them, I occasionally looked and saw great numbers of

Could you tell whother they were warriors or squaws?

My idea ot the time was they were warriors.

Were you able to tell?

1 feel sure they were warriors - I had seen Indisns before.

How long did those Indians remain there « Where did they then go?

E e FrPre

Some stayed there sll the time. Till we moved out nesrly all of them
stayed there -« ifter that as I came back from going with Capt. Welr to
the hill, I found the bottam nearly deserted.

Where had they gone?
I judge down the stream.

L 3

you heard any firing
G State whether upon joining Major Neno's command or soon after,/if so, in
what direction, and to what command did that firing pertain - describe it

fully.

A. Shortly after 1 got on the hill - almost immediately, I heard firing and
remarked it - heavy firing, by volleys, down the creek, Captain Weir
came to me and said Cen. Custer was engaged and we ought to go down, I
said I thought so too. He went away, walking up and down rather anxious-
1y« 1 heard the fire plainly. The lst Serg't came up then and I saw a
large cloud of dust and thought there sust be a charge, and said "There
-nhm.mm.lmhuuttiun-yﬂthm'. He said "Yes,
sir, and I think we oug’t %o go there”, I did not answer him, Shortly
after Capt. Weir ceme up sgain, I thini he had been gone about ten
minutes, By that time the firing hed almost ceased, Capt. Ueir asked
me what I said to going with D Company if they would not go with the
whole command, 1 said I would goe Fe said he would go and ask for ver-
mission t- go, either from Major Nero or Cepte Benteen, Soon after that

m.'.””
*

| I

. o



@
g
4
.
2
-4
:
g
:
g
-
g
:
g

started out without orders. supponed he
g0 B h'.tﬁunabwttlllom.hlrhm
uumnmnlxpmhslortornnn. ihen we
ri we n.: ::l:::tr::ug up and down firing s
o pame $ime we then, !
- down this walley, Capt, lurhnluuputhrih:'huv:ou
saw Indians start for me and he signalled me to swing to the right.
1 obeyed it and eame rousd up on the hill and saw Capt. Benteem, Capt.
French and Capte Godfrey with their companies and I also saw Lisut. iare

:

. Qe 'What was the distinctness of that fire you heard down in the vel ley?
It was perfectly distinet. |

r

Q Was it sufficieatly distinet to be heard, in your opinion, by everyhody
in that command?

It was heard by everybody about me.

% There was Major NHeno?

Ae TWhen I saw him he was on the line near the river about 75 yards from
me nearer the stream.

Qe On about the same level with you or not?

Ae Yeos, sir. About the sane,

Q@ How long d1d that firing last?

4e 1 judge about 3/4 of an hour, the scattering fire and all.

% How long after you joined Major Reno on the kill until thet movement you
w«m-mmmmwummunmau-m

A.  About 5/4 of an hour.

% How leng was it after you came up on the i1l $111 you went out with D
Company?

As  About 30 or 35 minues.

.Qo This cloud of dust that you saw, where was it? On the Custer battlefiesld?

A Mo, sir; I shink 1% was on the lef® bask of the stream and was mde by

some Indians from the fight coming towerds the viilage Giseharging their
Pleces as they came in. .

%  How long was it 111 the command started back from that advanced position
you have deseribed, and describe that return in full.

Ay  When we cave up we met the other companies and went on with thems Capte
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advanced position. D
at % angles to his position. cCapt, Mm ::*ti: rurw
of that and Capt. Godfrey's compeny in rear of Capt, French. Cepte
on & spur facing the Indians. The Indians opened fire
got on those points. After a 1ittle while Capte Penteen
Wwith his company towards the corral « I don't remember see-
Fen: $111 we got back. In a short time Capt. Weir moved
mrmmnmmudulm-mmn.
thing was Capt. French spoke to me and said the order had
to move back, I said I thought notj thet | had heard of
o He waited some time, probably five minutes and then
been given to go back and he was.going. He mounted
off at & gallop. I then gave the command to mount
trote As we got within about 60 yards from

SEREFPEE
i
B’

that
point I sav ¥ Compeny with Capt, Godfrey and Lieut, Nare, their men
dismounted and their horses being led back, They had seen us coming
atd Capt. Codfrey had turned back and covered our retreat in the most
brave and fearless manner. On going back ! passed a man of D Company
wounded - he looked at me end 1 told him to get into a hele and I would
form a line, come back and save him, As soon as i got by X Company I
mot Capt. Yeir and told him about the wounded soldier and thet I had
promised to save him and asked him to throw out a skirmieh line for that
purpose. He said ae was sorry but the orders were to go back on the
hills ! said that I had promised to save the men, le sald he cauld not
help it; the orders were positive to go back and we must go back. Ve
went back and took position cn the opposite side of the line fmm Capte
Benteen's company. We had hardly got into position before the heavy

firing commenced, and we returned it, firing volleys and 1lyi ;
down as soon as we had fired and losding sgain while we were lying down, -

&
-
5

Desceribe the firing there, in Shat 'm!mcod position,

I% was individual firing to & very great degree. The Indians, & few,
came up within a hundred and Tifty or 200 yards,

Then was there a general engagement there?

Yos, sirj the engagement was general but the Tiring was not heavye
That troops wer: engagod there”

H Company, Capt. Renteen, D. Company, Capt. weir and ¥, Company, Capte
French, .

"ot were the casuslties of the comsand on its retura?

1 know of but the ome man I spoke of.

S%ate if the Indiens drove the command from that posidl om.
They 414 not, the orders were to fali back and we fell backe

Loca ir ean, that advanced position thet Capt. Velr
“l'l:.:&‘::;:il oxlt c;a the position of the other companies
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A, e moved out along the ridge, the highest point, thet point 7 and then
ve moved down the valley in the genersl direction of the point 8. Ve
moved from ¥ajor Heno's position about a mile and & half and then
swung around on thoee swells and came up again and met the other compand s
coning upe W¥e moved out and went to a point which I now mark 9. Capt
uw'-mmummdnmum. ont.lﬂr:l i
Sonpany whs at right angles to it and a little in the resr of Capt.
Benteen's company was Capt. French's and along with D Company was Cept
Godfrey’s company O A DATION Spur, Y

% State if you saw Major leno at that point giving orders.

& 1 don"t recollect seeing him there,

G State if you kn w who ordered the advance of the troops or part
thes o that poasition. _m e

4e I know nothing of my own knowledge.

G How far do you estimate the most advanced point you were from ¥ajor Hemo's
position?

A« I Judge it was a mile and & half,

% How far dc you ssy that advanced position was from the point B

A+ I Judge about 3/4 of a mile or a mile,

“ Mudmmhmammmalnﬂnmtpduuuth-hin!_

Ae I think I saw him as soon as we got baeck, walking in the rear of X
company which was on the left of D companye

% Had £ company taken its position?

A+ Yes, sirj shortly after D company had.

G Who directed the troops to take position?

A+ 1 have no recollection of any directions.

% Who placed them in position.

e had received positive orders to come back and he sust have put the
Gompany in positione

% What orders did Najor give to him If eny?

A T 814 not moye then get & glimpse of him and did not hear him say any=
thing, ¥e were not in position half a minute till the fire commenced.

‘108."“

that went there,
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How near had they elosed up round the commend?
Thoy came up within close rifle range,
In what numbers?

P e r €

1 should judge probably over a thousand - I judge by those round the
left of the line vhere I wam.

hmhhhmummuxm
'“..“.

Yhen did you next see him®

o e e

In the evering about nine o'clock « I kmow it was quite dark, lie
sesmed to have come from the other end of the line. 1 saw there was
& gop between M and P companies and also & space between ¢ and A com-
panies on our side, 4is he came along ] told him about it and asked him
if 1 should have them closed. He said "Yes". I then went and gave
¥a jor Heno's orders %o close the gaps.

G« State the circumstances which brought about your suggestion that those
gaps should be elosed.

4. 1 remember after the firing closed that | looked round and saw an
even swale that run down probably & mile. I thought thet it was a
place a white man would charge through end that the Indians might
charge through it in the moming and there was one ridge there wiere
there was a geap that I thought was a good place to charge, 1 think
from the statement of others that I had a talk with Capt, Oodfreyhnd
Capt, 7eir about the same thing but I do not recollect 1it,

% How soon after the commmud got into position unti) the genernl engage-
mont bogan3

A  Almost immediately.

%  What time of the day was it

A« I think it was not over 15 or 20 minutes before dark. It was kept uwp
about an hour and & half or more, 1 know they surprise’ me by firing
80 long after dark.

S  What was the length of that engagement®

4  An hour and & half or two hours.

% D14 you see Major Reno during the engagoment?

A No, sir; I only saw two officers, Captain Weir and Captain Godfrey walke
ing up the lime of their companies.

m.'.’l“o
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¥hat were they doing?

Walking along encouraging the men.
Wero they under fire?

Yos, sir.

9tate what orders you received that night further tha
n have
already stated and deserido the eircumstances under m,:uq were given.

thwumthrlﬂumﬂlmlwahduaa till
mtmrmtmo'mmhmhir“ndmuh:;a
mdumtﬁnhpummm:mmmw.m
mu.nmxmumtmmummormmut
pnmlluthtdﬂ.cululn.

-

Who agvo_c-’t. Welr that order, if you know’
1 don't know,
"hat was your impression about it from aaytiing you saw?

¥y impression was that Capt. Veir was taking care of his own horses and
gotting his own men on the line.

Did you see MNajor Reno at any time during the night?

I saw him while I was over there fixing the horses.

“hat was be doing and what did he say?

He was lying down on his blankets as ! went by omece = he asked me what I
had been doing, I said I had been asleep - He sald "Great God, I don't
see how you can sleep®s Then I passed on., I saw him there several times,
Where was that?

Over mear Capte. Benteen's line behind the horses.

¥as thet in @ depression or not with reference to the forsationbf the
line?

It was about the sane level that Capt. Besteen's company was inm,
That preparations did you make that night for resisting the attack of

the Indians?
te dug, Ther: were only s few spades and but two
Isaed spapler zicie B

pend, ¥We built 1i:tle tremches round the
erest of the hill. :

Do you know by whose order that wes done?
I think by kajor Remo's, though I &1d not hear him,

¥ho superintended 1t!

I think Mejor Heno walked round the whole lime - I am mot positive.
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Was there any firing at that time?
“. '1’.

About what time ¢id the firing begin next moraing?
About balf past two = before daylight.

¥as it heavy or light?

Very heavy.

How long did it continues

Till sbout 10 o'clock and then it fell off « Some of the Indians withe
drew and only sharpshooters remained after that.

Where were you?
On the rizht of D, Company.

During tha§ morning did you see Najor Heno, if so, what was he doing and
htuhn/ giving. '

I sa® him a great desl that day - He was lying in a pit with Capt. Weir
on the left of our line and I saw him walk seross to Capt. Benteen's
line, He came and spoke to me while I was lying iz a pit and ssked me If
I had a place. I saw him several hours during that engagement,

At any time that moraing 41d you observe anything about the fighting in

Mmhmmnthtunndmtmuhim

m-ohxmmumﬂwxhumnm»uu-nmnm
lef't of the line.

mhphtutmumhrw
Fo, 1t was all done in a minute.

How fap did the men advance?
Probably 40 or 50 yards.
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hat orders were then given and by whom?
Bajor Heno gave the command to get into our holes

State what orders were given and whom
omizing thelr ameuaition, - ia regard to the men econ~

mmm:mwmm:mutumnnm
I said to them not to fire unless the Indians came closer. ’

Could the Indlans be seen from your position?

Not & grest many. They were round the points and we could see heads
popping out, There were a great many .-dlans there.

¥hat was your opinion of the conduct of Major Renc as a commanding of-
ficer on the 25th and 20th of June in regard to coolness, courage and
efficiency or the reverce, and state all the faots and circumstances

upon whieh your opinion is based,

When 1 first got up there he was exeited, but not encugh %o impair his
efficiency or have a bad effect on the troups. He did everything that
was necessary to be done. That was very little because all the officers
could see what ought %o be dones There was 20 occasion for amy par ticular
control by the Commanding Officer. As far az 1 saw the company comrmandars
fought their own companies to a grest degree. 1 saw iajor Hemo walk across
the line as 1 saw other officers and he seened very cool and I think the
position we had was the best possible withir a radius of a great msny
miles.

Stute if his conduct was such as to inspire his command with coolness,
courage and confidence, or whether it had any relustion %o that, Oive
your own opinion from what you know and saw,

As 1 said before, the men were very cool, I don't think any particular
man inspired them with courage or coolness.

State whether the conduct of other officers - Capt. Benteen and others
@id not inspire the men.

Ihwmmmt“mhhﬁmmnmumnmnu-
mired him but } don't think it was necessary to inapire the mem.

State shether or not Major Rego seemed to be fully and decisively ex-

- ereising the functions of a comsanding officer in the position that come

zand was placed.
He 41Q as Tar as 1 knowe As 1 say, very fov commands were given,
‘louuho-ot.unmum.hnmthonanm-wm

Yesn, uumbmmwumtmorsulm. 1 think from
Mhm'smnlmuﬁu-muhommlumtﬂhhm
about the gans.
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State if there (were) battalion organizations on the hill,

No, sirj there were nu recognized,

State if you saw the hostile village on the u'n.

Yos, sir,

Then?

About 4 o'elock,

How far away?

antw.mcmruhu.

¥hat was the size and width and density of that moving village?

The entire village as it moved away would be two and %o three and a
half miles long and fromimlf a mile to a mile wide « I thought before
the ponies commenced to move it was like a lot of brown underbrush - it

was the largest number of quadrureds together I ever saw in my 1ife and
very close together e It looked as ] said, as i some one was moving a

- heavy carpet over the ground,

Did it soom as dense as aninals could be?

Yea, airj the ponies were being driven Just as dense as they could drive
them,

'mdlhutm“muhthtm

There were evidently mounted parties and persons with the drove and an
advanced guard and some men on the flanks and men with travoys. -

Could you tell at that distance whether the ponies were being driven ia
& hord or were belng used to move the village?

1 think & large major:ty were being driven.
What is your estimete of the mumber of ponies,

From other peoples' opinions more than my own I Judge thers (20000)
twenty thousand,

muw,umltmmuintmm“mhmt
village,

It would,
Whet 1s the usual proportion of ponies to each permon.
That depends, 1 suppose, on the wealth or poverty of the tribe,

How is it sbout those Sioux?

459



£

.

A,

e

They are rich 1 suppose

the other trides perha Shey aversge 6 or © poniee to a men, Some of

P8 61d not have more than two or three.
hat do you estizate the population of that village %o be?

I thigk there were six or seven thousand persons there.
great many had no famdliee there. R

How many warriors do you estimate there wers?
I Shink four thousand »t least.

If you can, give the fmete upon which t
you 14 & 1%, you base thas opinion, I wish

I estimate the number of Indians from what | saw and from what I have
heard from the Indlans since that, 1 know there were & great many war
parties there who ususlly den't carry their families, and it is won

that 1 base my opinion,

Do you think 1%t possible thers were fifteen thousand men, women and
chiléren in that village?

I shink it possible, but 1 don't think it at all protable,

State if you mow how much reliability is to be placed upon the state-
ments of Indians when you are seeting information, What is the
character of the inforsation they usually give you?

A single Indian® gtatemsnt is not consi‘ered valuable unless he is Xnown

to be a very Srustworthy one - IS iz Bencrally believed that they would
rather lie than Sell the truth, :

State whether or not it is geserally true Shat an Indian upon being
questicned or talked to will make his statements or opinjons coinelde
with the person he is talking to.

They generslly do tiate

State umWNplthhtulhphéha.

1 rode over a large pert of it in heiping to burn the tepee poles, but
not with u view of examining its size. It was larger than any Indian

villsge 1 had ever seen. The indications of lodges extended over about
mummuuhnmrummmwnuuuum

4 from the examination you &1é make, to the sstisfaction of your
ou';:d.unnn anything 1ike a reasonmble estimate of the number of

State whether or not in a large caxp the lodges arc kept in any one
%




4. They move them frequently,

Qe State whether the places

that indicated
give any eorrect indieati there had been locges would

on of the number of lodges in the village.

A+ Exeepting that we had seen many fresh trails leading to 1lage
: the vi
it would .ot be unless there were some other “mlt‘. indica‘te it,

% mmunﬁ.mﬁ&mhuhﬁtvmmu‘ﬂnmm

sumbors of each eoming within your kmo '
your information? wledge and whet are the scurces of

r

I don't kmow, I knov from Indiens that there vas a band of Uncapapas,
e caly wribes 1 wn portiive shorty T vlialias < thess are
Qe State If the Winneconjons were represented there.

A. I think there were,

Re And the Suns Arcs?

A Yos, sir, _

% Were not those the principal ones’

A« Yeoas, sir; 1 think those Tive were about all,

Stete whether in riding over the village there were evidences of the
encampment of different bands.

At the time I did not notice that there were,

Did you afterwards’

Not while I was upon the ground,
hiiﬂtth“ﬁ‘lﬂ.lhﬂ“hﬂi"iﬂlthﬂ'iﬂhw

1 have been told so and that is my éxperience with friendly Indiens,

State if you examined the route or truil of Gemsral Custer in the
vicinity of the hostile village, if =0, deseribe it with reference
%o the village, the stream and all the developments brought to ywr
knovledge of the fate of Genoral Custer's command,

411 I saw of the trail was on the morning of the 27th when wy weat to
bury the desd, Wo found the tracks of shod horses on the same side of
the we were, and on the sawe side Gen, Custer went dorn, We
formed skirmish lines when we came close to whire the battlefid d was, so
-wmamu-mumtugmunmunm We came upor a
for bodies about 3§ miles from where we had position on the hill. Each

-

oy



:

had orders $0 bury the dead as they found them and as we e ens up
firet hill where they were at all thiek, Msjor Reno called Capte
%o see I he could recogaize the bodies there. I went with him
foun' Lieuts Calhoun who was iz rear of the first plateon of his
e About 20 or 30 feet from there was Lieut, Crittenden lying
rear of the 2nd platoon, both about 15 or 20 feet in reer of
platoons. 1 got pemuission to go ahead and see if I could

I.:o tl: Mtzlo: several officers, By that means I left the

and went on came %o Capt, Keogh's company, were in
mruu-lvhm-uammttmncromxuam
of Lisut, Calhoun and had fallen back and same had retreated faster
others. Captes feogh had evidently been wounded as we found thut :is
mmmmmmmuorn-mndptmm
were killed with me There were no regulsr lines but still evidences
there had been a lize. After I had recognized Capt. Neogh's body I
went on towards a high peist one or two hundred yards off and came %o Oen.
Custer's body,about 15 feet from him was his brother's body. A4 sbort
distance from that was ileut, Reily and then Lieut, Cook and there were
bodies lying round as far as we could see in every direction in irregular
posltions,.

R ht

2

FESER

In regard to the men around Oercrsl Custer's position?
There were a good many soldiers killed round there,

Did they give any evidences of company organi:ations?

F e r of

No, sirj it seemed to be & rallying point for all of them -« I think that
was whore Gen, Custer planted the guidom - it was the last point -~ it
wms not as high as some other points arcund i%. It was the highest point
in that ismediste vicinity.

G Did you examine from Gene Custer's position dows the ravine towards the
river?

Ae 1 4id not go there.

G How near the river were there evidences of eny fighting on the part of
: Gens Custer's cormand?

Ae I Judge 1t wae about half a mile fram the ford Be

Qe Mmhﬁuhm&onmmomhm-utﬂlmm
river?

A Tﬂ. sir.

. were the evidences of the struggle, whether
TR

a rout without much resistance?

Ao mmmulﬂdlhwnmmyfwtmwrnn
fow minutes.

" % . Did you sotiee the knolls over the fisld, whether they were rallylng
 points for officers and men?

A 1 d1d not go all over the field. There were evidences of rallying points




ey

A

r

»

Keogh and Lieut. Calhoun
belng rallying potntes

From your knowledge of the charaeter of Genm, Custe: and of the ofe

ficers and men under his command, and from the evidences manner
in which his entire command was annibilated, state -hu:ér“:nt in your
.,umua.e--mmahnnumuuamu.oruoﬂ

by sbandoning the others to their fate,

I believe he fought very desperately,

mnltﬁwmwnt““MMM*M‘
their companies and lbaving the men to their rate?

zm'tmnuuom-i-MMhm. There were no evidences
of their abandoning thelir companies in disgraceful or cowardly mmner,

Is it expected of officers and men in a desperete strusgle of that
charaeter that the men will be found lying in perfect lines®

No, sirj it eould not be done,

State, if in charging an enemey the dead would appear in
regular lines, or scattered?

They would appear in scattered positions.

State if you can how far Major Heno's position on the hill was from
the bulk of the Indian Village.

uld sey 1t was two miles and a half or thres miles.

was the bulk of the village?
to the bank of the stream beyond the timber near where we first saw

Ll

fow near were the neerest dead mem of Coneral Custer's cawmand to that
village?

The nearest one I found was about half a mile from the crossing B 1
W-I.mmlunnlulntsowmm

Where was the bulk of the Indian village in reference to the ford BP
At first it was higher up the stream, after that it was moved out to
the left and & little down stream

QUESTIONS BY MAJOR HENO

n I Pight in understanding thet you do mot jretend to give the history §
nmmgm”malmtwuw : '

= No.'l'.u



A You are.

Qe gituated as you were was |

t not
those engacerents should necessary that each officer during

A« I think it was,

Qe You mever exjocted the Commnding Officer to be ubiguitous there?

Ae Ro, sir,

b NV T T

Ae Yeos, eirj I think 1 so stated,

4+ VYas not the engegement of such an elementary echarscter it could proceed
without any speeisl directions from ¥a jor Heno?

A,  Yes, sir.

% Vere there not in that comsand a number of scldiers who bad experience
in actual warfare?

A Yes, sir,

% Do you think they needed any s ecial instruections?

As 1 think not,

% Do you think Captain D-ﬁn.ﬂ-ny other of ficers needed special
instructions?

A. 1 think not,
I wish you to state in a general way whether at any time you saw any
evidence of cowardice on the part of Xa jor Reno?

A. 1 4id not,

%  You have spoken about exeitement, you distinguish that from fear,

A 1 do moet emphatically.

% A man may be excited in charging an enemy and exiibit mo qualities dut
that of the true soldier.

A Yes, sir,

% Tt is a mtter of temparanent?

B A Eatirely o0 I Judges
. mmumommtmuhmmmtoduhmm-

muuuumtumlm-muamumm
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¥hat kind of weather was 1t at the

He accompanied the troops. I 414 not Oapt. Benteen
then, He stayed on the point, s e o
time of those engagements?

It was extremely hot., There were two or three
rain but 1t wes intensely hote e little sprinkles of

mnmmthroimthj. Reno and some other officers before
they left the boat at the mouth of ‘he Rosebud exchanged ‘heir hats for
o larger kind of hat for a better shelter for their heads?
1 don"t recollect about 1t, 1t is liable to have been so.

Do you, oF uot, reeolleet whether lajor lemo wore into that engagement
ia the timber & very large hat not the regula:ion het of an officer?

1 don't recollect what kind of a hat ke wore, though I sew him that
poroing.

You saw the village defile before you on the plein?

"fl. air.

Was 1t not so large that it was beyond the sxperience of any offi cer thers?

It 'u‘nry much 'lqou any exporience ! ever had, I can't speak for
othe: officers, ' '

Was 1t ot so larg: that officers accustomed to estimating large numberp

of mounted men or men im motion would give widely differont opinions as
to their musbers with entire honesty? :

I think 1t was.
h“um»h:m&,ummummmmulu.
nmu-m-umtmmrmu-mmmmcm
crossed?

1 judge 1t was about 12§ miles to the crossing.

How soon after Capt, Benteen received his order did he go out with his
eclumn,

Irmediately umﬁommtm his orders and balted for us to rass by.
What wes Major Remo doing? '

He moved on towards the village.

Tho gave the order?

General Custer im person, I think.

Yol 2« p. &3 :




don’
4 You th:t‘?“ what orders Major Renc received from General Custer

A. Vo, 8ir; 1 014 not see General Custer after that,.

G You spesk of the trail Capt, Benteen pursued as not diverging a
very
mtmrmmtommcummc. How do you explain that?

Ae As 1 say, we weut to the bluffs at the end of the valley and Lisut.
Oﬂ"'“MNﬂMermun.munm-ur:{um-no
and reporting thers was nothing beyond but steep hills ané no Indians,
‘he 1dea I had wa- if they ran out of the village we would strite them
on the left, and if to the right, then some other part of the command.

4 You do not desire to have it inferred that Captein Benteen was no
further from General Custer's line than 2 miles and & helf?

A. Mo, sir, Oeneral Custer went faster than we did, as we were going on
& line of hills,

% General Custer diverged to the righty

A. 1 don't know about that; I think he went nearly om a straight line to
where Lajor Reno crossed the stream.

% Thare was JMajor Seno at the time the order was given by Gemeral Custer
and who was close to him,

Ae 1 saw him about the time the order was givea passing along at the head
of the column, ! saw L%, “odgeon with him, e spoke to me 8 1 wan
passing by. 1 don't recolleet whether liesut., Wallace was with him or
pot. Fe may have been.

8 _

¥hen Trumpeter Martin brought the order the conversation he had with
regard to the village and ¥a jor Reno's killing the men, women and
children was with the orderly and ot with Capt. Benteen was it

A. It was with the orderly back of us.

% Did Capt, Benteen hear that conversation?

A. 1 supposed he did.

e ummu.mtmtuouc

A 1uummmmtntmmmuunuu1w¢mu

htmmnmmmmtlm-.'uIWMM‘n
Trumpeter kartin seid.

% Nt what rate of speed did the column advance after the message was de-
livered by Trumpeter Vartin?

4 It was a fast walk by Capte Benteen's column.
% Would that throw part of the column into a trot?

Part of the rear would be in a trot, My horse di’ not trot.

R
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Q. Did not Captain Benteen

“Tocaed
the coomand had befors { as fast as he could, ecnsidering what

t that day and what it had done before?

Ao Itjﬂuuln!‘unui

go faster, thought 1t ought to, though 1 was anxious to

Lo Vas there any reluctance or tardiness in going?

Ao :;::::d:’xnmnlmwrnuormuumpmmu
Ge The orders were also to bring up the paek train?
A. Yos, sir,
. 'Q. The halt on the :1)) was to ensble the pack train to ecome up?
A. When we got there we found Najor Remo's command. 1 don't think we halted

in reference to the pack trein, We found the men crossing the river and
the Indians firing at them,.

Qe If you do not know the exmet purpose for which the bhalt was made, state
if during that halt the pack train was not brought up.

A« Yeos, sir, I think ¥ajor deno hulted because he found a good position
and Capt, Benteen halted because he found Major iemo with Indians firing
at him.

% The scsunition of the men ongaged in the timber sas replenisheds

A+ 1 understood so.

Ge And care taken of the wounded?

A TYes, oir.

%+ Then the advance was made down the river?

As Yes, sir.

% With regard to the orders being given, are you not largely unaoquainted
with the faet wheother ¥ajor Remo did or did not give orders %o Cept, Welr?

A.  All I kmow about it is what Capt. Velr told me.

4« TWas ¥ajor Reno acquainted with the fact that Captain Weir laft a wounded
man?

A+ I dom't think he was.

% Were there not dusies for company officers to discharge which they did
irrespective of any orders from the commanding of ficer?

4. Thers were.
e Mmmmmmmm-nhnmmtm
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Where we took final position,

Iualveﬁluudhn.lntunrm.
thzough whom d1d they - ive from Genersl Custer and

1 saw a porson approach Capt, Penteen as I wae ri with the second
company and speak to him and ride away, Mﬁ-‘::mmjum

Capt. Mﬁnmmmlﬂhdthtnmt
cane T0 him with referonce to the psck train and received his

back towards Cept. McDougall, Then Trumpeter Martin
he last man until we came near when Major ‘enc was then "Half Yellow
Face” beckoned us,

Can you give the name of the Sergeant of Company "C%.

Where was the column when he came up?

My recollection is about half way from where we started over the divide to
where we met iajor feno, I am not at all definite in regard to the place.,
I know it was before Trumpeter Martin came up.

Yhat was required by that order that was rot done?

Capte Fenteen thought there was some mistake in ordering him %o bring
up the packs, as Capt, MeDougall was in charge of them.

Did not Capt, Velougall bring up the packe?

m. lll't

You heard firing from the field below®

Yes, sir,

The dust you sawwas not from the Custer battlefield?

‘. .".

Was it from the same side of the river that the Indian Village was?
'“l sir.

Do you not think it was caused by the Indians returning?

' Yes, sir, 1 said so st the time I did not think sc.

Do you think so now?
Yes, sirj that is my Judgnent now,
lluutmpmuumhxnﬂum:!hdotputid.
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of firing after their enenies have been ki1leds
Yes, oir; after a successful rignt,

May not @ large part of

the
at their victory? firing have resulted from joy of the Irdians

I shink 1ikely a grest deal came from that.

At the time you heard the firing how
battierield? iag how far was Najor Hemo from the Custer

About 4 miles.
%as the pack train then up?

No, sirj 1t was not wp till after we left and
vt . we did not leave til)

I wish your opinics as an officer having in view the country, the
position occupied and the nusber of Indiens; what, in your Juigrent,
was the length of time the eommend under Ceneral Custer was enabled
to struggle against its fate?

1 Shink they were all killed in about 20 minutes or a half an hour
from the time the Indians first commenced the attack on them.

Do you thipk they were killed within 20 or 20 minutes from the time you
Joined Ka jor Reno on the hill?

Yes, air; after the firet Tiring I heunrd,
How soom did you hear the first firing?

'l-thidynﬂ_ulmm

Would ten minutes be too short a time?

1 think 1t would be less than 10 minutes. My recollection is it was
almost immedistely, It may have been 5 minutes, but I don'tthink it

was.
You think then in 5 minutes after you reached the hill, 1f you fix the

. duratiom of the bastle at 25 or 30 mimutes, that in 30 or 35 minutes

after you reached the hill the whole coemand was killed?

Not over that.

Najor Remo was 4 miles awaye.

Yos, air.

Bow long had ¥s jor Heno been om the hill when Capt. Denteen came up?
Only a short time, Soise of the men came up after we got there,

¥as there belisf on the part of any parsom competent to form a
hl-ltu:zxomlhmmw. that Gemeral Custer and his come

hand were destroyed?

Nﬁl-"" w



A. 1 think not,

G Was 1t not a conjecture and indeed a
zany that Ceneral Custer had gone

5‘
|
5

Ae It was,

¢ “ﬂm‘hﬁha’.hmu
" from iajor Femo to £111 theme " | L erstand you got direstions

Ae He directed me to rill then,

How elose was ajor Hemo to you at the time?
He was quite close %o me.

How close to the gaps was he?
Perhaps about 15 yeards,

Wes not your posi tion on the line such that you saw very few officers?

rerecr

Yes, sir; I sai¢ I saw only two officers.
4+ There was nothing strange that you did not see them?

r

No, sir; I was in a direction awey from the majority of the line.

QUESTIORS BY THE RECORDER.

or would not an officer in an engagement of that kind where the
all in position be more liable to see the Comanding Officer
open field or in the timbex?

“§ F
%§ L

o ridge botween whers i was and other parts of the comsand
impossible to see him unless he came on the side 1 was.

on that side?
we first came back and 1 saw him after dark when he came there,

H

£ re r
F ¥R
-
1

engagement of that kind and under those circumstances what do the
subordinate of ficers expect on the part of a Commanding Orficer « Coole
ness or exeitement?

Whether he would show it or not depends a great deal on the temperament
of the men. ¥e would be more or less excited depending on the temperament

ntth.mnlthmbnlabdnmnnimwunnbh or not,

r

%  In that eharge sade by the trocps when Capt. Benteen told them to go,
state whother there were sny casunlties?

& I think one man was wounded.
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;.unmunnmmuwtnn.

Tou say ¥hen you saw that cloud of dust ané ¥he Indisms you Shought
differently from what you testified today? o w

Yea, sir.

You have changed your opinion about {t9

Yos, air,

A% the time how did 1% impress you and othere about you?

I can only answer for myself and my first “ergeant. We both thought that
General Custer was charging the Indians, '

About how far was it from ¥ajor Heno's position in the timber to the
Custer battlefisld?

I can only guess, in a direct line I should say it was about 4 miles.
If the distance from Malor Reno's p sition on the hill to where Seneral
Custer's body was found was 4 miles and 160 yards, what would be the
distance to the nearest part of the battlefield?

I think 1% would be about 500 to 1000 yards closer to Hajor Kemo.

Pié you see any dead bodies at the ford "B™?

I was not there until they were all buried.

How close was that to Mejor Hemo's position?

I would say about 2 miles,

Do you know how muny effective men were with the pack train?

He had 5 or & men and & Sergeant from sach company and his own eompany
was cloge to 5O memn.
Did he bhave sny packers?

Heo'had & few citizen packers, not many.

‘I8 4% customery for a comand to go into a fight with & pack train oo its
handsy

No, air; 1t i@ not,

Might mot the firing thet you heard from below bave lasted much longer
than 20 minutes and you mot hesrd 1t as 1t retreated from you?

After 1 heard it st mll I don't think there could have bsen any fight-
mwlmldmunm-n-nmcorNumlmnmm
for i1t and it €14 not lave the indication of dyiny away.

-Shumcntumm“mﬁw#mﬂorm



rerecr

nprmmw-twtummnmtmmnw

.
No, sire

Nere there not seouts there that night?

Yoo, sire |

How long ¢1d those gape you spoke of remain unfilled?
§ would say about two hours and a half,

The witness then retired.

The Court then adjourned until Tuesday, Feb, 4th at 10:30 o'clock.
2oth _hy
Chicago, Ills. Peb'y, 4th 1879,
10:30 i.V,
The Court met pursuant to adjournment,
Present
Colonel Johm H, Kin:,
9th Infantry.
Colonel Wesley Merritt,
Sth Cavalry.

I.I.lllt. Colonel ¥, B, m
54 Cavalry.
fecorder

158 Liout. Jesse ¥, Lee
Adjutant 9th lafentry.

Maj. M. A, Renmo and his counsel was also presonte
The Procesdings of the last session were read, corrected and approveds

Captain 7. ¥. Bemtess being recalled b¥ ¥8JOT Reno mestified as follows:

QUUSTIONS BY MAJOR RERO

'Ol.l.j.n
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Did a Cergeant come to you with
any directions about the pack train if
nshfhﬂlmhummwmtmmwmumum

4e He sluply had verbal instructions to the Commanding O
pack trein end I 814 mot eonsider mtumi:h:ﬂm“m

Q anlo-nuuwﬂmo:mu&ww
A. No, sir.

e IS was not a part of your colums’

b ”' .‘r.

% There was your command when the order was received at the hands of
Truspeter Martin?

A Half way between the burning tepee and the ford “4i",
4e Did you see or hear Meajor Remo fir. s pistol as you came up?
| 4. No, sirj I 444 not,
| QUESTIONS BY THE RECORDTR.

% How far do M-ut‘mu it from the burning tepee to the ford “i%?
Ae Yory nearly three miles.

The witness then retired.

Lieuts ¥. 5, Bdgerly being recalled by kajor Heno testified as follows:

QUESTIORS BY MAJOE RERO.

Q@ Any impressios you might have had with regard to the part Vajor Femo
. mumn_mwmmqw—nmm

Ao Mummmemnmhuummmu-umm
that was the only command I heard given him,

The witness then retired.

B, ¥, Churehill, a eitian.

A witness called by the recorder and, being duly sworn to testify the
truth, the whole truth and nothing but the truth, testifies as follows:

QUESTIONS BY THE RECORUERS
%  State your name, residence, snd ocoups’ions

&« B, ¥, Churehill, I am o rancher at Tongue River, Ft. Keogh, Custer County,
¥.T,

o7



Qe

A.

Qe
A.

e

A,
e
A,

Ne

Where were you and
of June, 18767 ia what eapacity serviag on the 25%h and 26th

:- .:u'to:“ from mouth of Powder River with the Custer expedition
m’:!.u nuobu: ::: o M gt g
o Little Big Horn towards the Little Big

How long had you been setiag in that capacity at that time?
I joined the expedition 5 days before tuat.

How far did you mareh with that econmand?
mrn-urmmwtomx.nuamm

Do you know saything about the condition of the animals of She
pack train and of the command on that march?

I noticed nothing exeept shat the mules were in very good condition.
How was the grazing on that route?
We had very good grasiag all the way $o the Little Blig Sorm.

Previous to the 25%h had the pack Strain moved rapidly, Srotting
or running?

No, sir; we could not travel as fast as thas,
Did you keep near to the command or far from 1%?
Mostly right behind the balance.

State where the intelligence first came %o you with the pack

. train that the command was engaged with the Indlans.

The first we heard of it was about 2 miles and @ half from the
Little Big Hora near a tepee.

mmtfﬂthmuﬂdtlﬂuwﬂltlﬂmthm
It was news brought to us.

¥hat was in that tepee?

A dead Indian.

#hat time was that?

I think about half past 10 or 11 o'clocky

How do you get at the time?

Imuthclutnuutnnld that morning aad by the
sun I had no watek.



‘s What orders were given along that maroh from She Sime it started’

i» How meny mules were in the pack train?
A. T think 175 altogether,

Ce There were citizen packers were there?
A. I think there were six or seven.

Qe - Tell where it was the order came about sendiag the smmuuition
packs ahead? How far from that tepee?

A. I think about half & mile after we passed Mt.

Ge Were you on the Srail or off 1%?

A. On She trail,

Q. MInsm_muﬁsmmmMﬁutﬂﬁm

A. lMyself and u man named Manu took one-who took the othem I doa't
know, He led the mule sad I licked 1t up o8 fust ae I could. %e
kept it going 28 fast as it could with Stwo boxes of amsunition on.

G How far d1d you go from that place S1ll you vesshed the commend?

A. About two miles, |

i. How long did 1% Sake you %o go over that distance?

A, I doa't think it Sook us over 8 or 10 minutes,

G« Did you have say trouble in going slong?

Not a bit.

A.

e hmm-mlnurmnuauthamnt

Ae Yes, sir.

Ge Tell whas happened therec.

A I doa't remesbe aaything particuler except that I saw one mule
get mired Shere. Several got Sheir front feet in, but were
pulled oute
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Ce

A,
0
A,
Ce

A,

Ce

A.

! \\m..-:.’.*”

mmwﬂwumﬂmt?
liot pasticularly, !uoptlcﬂluoﬁoumtol.

How meny mules did you see stuck in the mud?

Only one very [ saw
m-m:‘z'zl Ofhers pulled out but 1% took no more

Were you at the front of the pack train when it arrived at the
watering place?

I was near the frons.

Did you see sny Sroops there at that time?
I 414 not sotiee any, I was busy,

How long did the pack train stop there?

I don't think it made any halt at all., Some of the mules run
into the water as they wou d do when reaching any water,

¥hea you joined ! jor Reno's command on the hill, state what you
saw in tho bottom, if anything, with reference to She men of the
conmand,

I didn't notice whether 2ay men were in the bottom or mot; I
saw some eoming up she hill, some mounted and some on foot.

Had you any means of imowing whether that was their first trip

ulMlﬂluut.wWMhﬂmwlﬂmu
and were coming up again?

Only what they said, that that was their first arrival Shere.
Did you see any Iadisns at that time? If so, in what mumbers?
Imnmmlmmnuruptumml.

here were they?

lemmathhrtomupmummmnn
wore,

How many d1d you see?

Eight or ten.
Did you see say other Indlans in the bottom?

¥o, sir; none but those.

4V
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I saw sevoral men, I imow.Captein French was firing,
Vhere were the Indians?

onnnom-uoormmpmnpmrum
suuﬁtmmulmhmmmw

¥ho ordered you %o pack Shem up?

ol O

e

I don't know who gave the order it appeared to be a general order.
Ce Did you hear any firiag abous that time and if so in whas dirsction.

A. I don's remember hearing any about that time, I $hink about an
hour and a half after I got there I heard firing.

%« Vhere was the firing,
A. It was down the river.
Ue Deseribe the souad of it , whether in volleys or not.

A. I pesenber hearing what I took %o be volleys and spoke of 1t So
same of the men, I heard about 4 or 5 volleys.

Ue TWhere 4i4 1t appear to come from and at wiat distance?

A. IS came from dowa the river and I thought at She time that 1t was
25 or % miles away from the sound, It was not a very plaia report

of guns.
You have been dowa %o the Custer battlefield?

I was over paft of ii, not all of 1%,

G. Where was that firing in reference o that battlefield?

9

A That was the right direction for the firiag %o come frome

G« Where were Major Reno and Capt. Benteen's conmands when you heard
the firiag?

A.  They were on a hill there,

C. nun-uquawunwomrxumuuor-rmtm
She river? 4&71
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I 414 not notiee aay,

:
:
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:
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A. Im'tunmuumxmlpummmm_m1m

eéme back on us on the hill, I think
hour end & BIP or 8 mxynu.um-

Qe How 40 you judge by thas?

A. There were not many Indians attacking us at the time and when we
omne back they came in force.

During that time you saw no fores of Indlans about Shere?

e

A, m:ttﬁtphk

@« From which ead of the villags did the firing apparently come?
A« IS appeared to come from the lower end of the village,

(e About that firing were there many sounds at & Sime?

A. Yes, sir,

(s What appeared to be the general impression about the firing did
any others hear it besides you. g

A. Yes, sir; others heard 1% and spoke of i%.

Co Dummwmmmmﬂnr-mﬂnuﬂmn
the hil1?

i A No, sir,

I € You don't kanow sbout Capte Weir's Co.?

A. I 4id mot see 1t gos I heard that it 41d go.

% s you Sell when 1% ves Shat Capbe Welr's Cos Game back?
— \
ummmummmmmmm-w
nmm-opduiupthomnhlumdbnmﬂm

Adout an hour golng down and back.

Ntmmummuﬁltlummm'wctmmfn
brought 1% wp? 4_-.,(.2

Yol. 2 « n, 76 . it

A,
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A,
G« How long were you gone?
A
Q.




A - The boxes were unpacked at the time and we packed Shem up again.

Qs Fhere was tic othor mule that was sent forvard with asmunition?
A, I 414 not see ninm,

e Imhhmotmuumtupnwnthomuﬁ
Ae Not at that time,

Qe ¥hen were they opened,

Ae  After we moved down She iver and bask and '
again the mules were

Ge That was She object of tho
unpacking amunition when you first

A, LWMmﬂltulsWMumltmmn

Ge Why was 1% not used, if you know,
A+ 1 don't know,
Ce State how long you waited till the rest of the pack train came up?

A. It emme up pretty quick, They leptstringing along & few at a time,
but it was only & short time $ill all wre up.

G« Do you know what interval of time intervened between the arrival of
Capt, Beateen's column and the arrival of those pack mules?

A. T think Capt, Jentenn's column got there a few minutes before we
arrived there with the mules. I saw the command coming a little
below where we struek the hill going on the bluff we weat right
on and came in pretty scon.

G« Whose cormand was that?
A. 1 afterwards learned that it was Capt, Benteen's command,

Ge THll what was done wish She pack train after it got up-in Shat
movenent down the river and back.

A, hmltonnu-m&““ummmu. e
then eorralled it and threw outia picket line and tied She
mules to it and went on unpacking the mules,

L]

By whose orders 4id you do that?

Was he in conmand of the pack srain?

Qe

A. By Capt. Wathey' s orders

e

Ao !-.“"h”uthudmtom

VYol, 2 = p, 77
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e Were you 8o busy with
did not notice wn:h:)‘::k train after its return that you

A. 1 was for a little while,

G. Do you know how soon
the pack train? the Light eommenced after you got back with

A. In about half an hour,

2 nmtmshmmumormnm
A. Yes, sir.

Gs And in front coming back?

A. Yes, sir,

Ge From the time the pack train arrived you think 1% was abous half
an hour before the fight cwmand? = '

A. Yes, sir,

e Did you see any fighting that day?

A. Yes, sir.

U« Did you see Major Reno?

A+ 1 4id not see him that afterncon.

Ge TWhere were you duriag the fighting?

A. After we got unpacked I was at A Co's skimish line that afterncon.

%« You were a eitizen then?

A, Yes, sir. .
Q. TWho seemed to be in ccemand, giving directions, and giviag orders to
the men.

A. The officers 1 saw were Capt, Benteen and Capt., Welr,

Qe Lﬂnwtuhnlonlm'slmmcummtmlljnnm
and where?

A. I saw him that night just after dark,

Before or after the fight was over?

After.

Onmmlllnthounmmmm?
xmnnmumiﬂmvcu&.
m“ﬂumatmtlnmﬂh!n?

$ed -7 s ot
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A,

e

A.

Describe what ocourred there that night to your imowledge.

nIW'utuﬁnltutommmuummuu
eat, Iohlb’nnﬂthutmiulhomhhc. e weat out %o
ﬁ.ﬂumm,nﬁo@lumﬂmtﬂmnfmmﬁiu
being piled up together; the officers' mess kits and compesny kits
mplmnmmtuunntwmhmuwm Ve
went to Mmmjo':‘ramﬁ“'udﬂnt

%o &t lears I 4id not. I don's
Te

;
=f

he intended to strike tz with it
the shoulders and him awsy, That was the last I saw of Vajor
Reno that aight, '

Do you kaow where the whiskey came from?

I do not.

Do you know anything about lajor Remo's condision by either set or
work of his there at the time further than you have testified?

Nothing but my impression.
Give your impression at the time,

My impression at the time was shat he was a little uader the in-
fluence of whiskey or liquor,
Major Reno then without makisg formal objeetion to th: Sestimony

desired that his protest be entered upon the Record agalnst golag
into this matter because 1t is not in aay manner responsive o the

thr’lhnmuﬂtomot.

®hen 4id you nexSt mlnjorhunfwmnums;m'uh.nl
what was he dolag?

next the 26th, sbout 9 o'clock. He was lying down
:c:.l:lut:o pnk.:iﬂn and hard tack boxes that we had piled up %o

the breastworkse.
&¢d.
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qe

A

A.

Q.

What was the balance of the command doing?

As near as 1 could see ' hear they
most of them, - vere doing some pretty heavy firing

Hlow came you there?

1 bad jJust been down for ammunition a

mong the
out of the sadile pockets. horses to get emmuni tion

Could you see what Major Reno was doing, whether firing or not?

No sir, I did not see him firing. He had a carbi: ying groun
under his head, ke ek :

How long d41d the firinmg last that morning and how early did it begin?

It began about the break of day in the morning and lasted till tem or
about § past 10 o'clock,

Were you under command of Capt. Mathey at that ti-e?

Yes, sir.

He was in charge of the pack truin, was _k?

Yes, sir; I received all my orders from him.
QUESTIONS BY MAJOR RENO.

When did you first hear firing from the dirsction of Gemeral Custer's
battlefrielad?

¥hen we were packing up.

You moved down as soon as you heard the firing?
Imumwmmmmmrmxm'tmmt
else sent them.

How long wers you gone till you came back?

1 think about an hour going down and back, it may have been longer,

Then you state that the fire you heard on that battlefield lasted about
an hour and a half?

No, sir; I said I heard 5 or & volleys.
Did you not say the firing lasted an hour and a half?

l-ulmdiythotmthlndimmh&mt'mnIImu
Judge br.

That the fire continued t111 the Indians came back?
1 814 not hear it at that time.

How much firing did you hear?
2 = n 8O 4‘6 e



S or 6 volleys,

Ao

. How long before you moved down?

A, I think some were fired after we moved down,

e :::ty:uu::;r any volleye after you returnsd to the position oceup ed
Bot that I recollect.

4 Do you $hink you eould?

] 4

be Lgt: g::;&':’:.:::::?fg igr::lt::: :- 1-:.“ enough to attehd to

Q. Tell about what time it was you saw Major Remo in the condition in which
you have stated.

A. I think it was between 9 and 10 o'elock that night.

G Who was with hime?

A. I don't know who it was.

i+ Was any persom with him?

A, Yes, sir.

3« Wae it an officer or a soldier?

A 1 can't say, I took no notice of him.

Q. Who was with you?

A. Joke "rita, a packer,

Q. Was there any trouble between Fritz and Major Remo before that time?

A. None that I ever heard of.

G Was there any trouble there except what you have deseribed?

A«  No, sir,

' MmmemmisEORTSIET

4.  Not to my kxnowledge.

% Don't you kmow he had had trouble with Frits?

4 No, sir.

“ nutn-uzuummztmnmwtummmmn-
sult of his efforts to drive Fritz to the lime?

4 I don't kmow enything about that.

Vol 2.pm
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Q_', was he staggering?

A

r

£
-

ol G

g e Frer £

when he struck at Frisz
SRS B ¥Whethor he staggered or stepped forward I

was he stammering?
Not that 1 noticed,

He 4i¢ not pronounce his words correctly, did he?

I @14 not understand it correctly if he did,

It was the fault of his speech I su that
sy b ppose bhe could not make himselfr

I can't say when the man asked him what he meant by "tight”,
Thy 4i4 you not take Major Remo by the shoulders?

1 414 not think 4t necessary. 1 414 not think he was to use
the carbine, —

You say that was between 9 and 10 o*elock?

1 think so.

¥as he drunk the next day?

I d1d not notice whether he was or note

Dié¢ you have an impression he was drumk then?

1 could not Judge, I d1d mot see him on his Teet.

Did you not really bave am impressios he war under the influence of
liquor the ne:t day? _

No, sir,

Where did he go wben he left you?

I don't kmow, '
To what part of the line did he go? A. I don®t knowe
On what part of the line was he at that time?

Little to the risht of "A" Co's skirmish line,

Who commanded Coe A?

Capt. Moylen ,I believe.

¥ho wer: the ofller officers of that compeny.

1 don't xmow.

How far away from A Co. was that? '
m!.. 82 i 5] 'II
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1 don't think the company
probably & few on the u..:" On the line at thet time; there was

r

h. lll‘o
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% You sav only 8 or 9 Indlans about the timber when you came up?
A. That was sll,

& Don't you know that Major Keno had been very much annoyed by mem going
down and stealing provisions?

A. 1 do nots
§ Don't you tmow he suspected this packer of an intention to stealmations?
A. '. olre

% Don't you Lnow he orderod them away from the rations so that each man
should have ris proper share of them?

Ae No, sirj 1 ‘mow there was no trouble in getting rations, there was
plenty of them there.

QUESTIONS BY "HE RECORDERe

G It 1o very evident you were there employed in a responsible place %o

P dxwm-.lﬂnmhauthmw-
eharge of those mules required you to do, to stay with
with the men when the command was going into an

4
E
-
5
|

¢
t
:

Ny he mules to be with them, After
hmmumorrtulhnmprivnmerpmnhth

% "hat were the terss of your contrects

49



A Only that I should go into the paeck train as pacior,

Qe “ﬂh"lﬂ&omhnh‘h-
until this occurremce that night? under Major leno's orders

4. From the time it arrived on the hill I suppose.

4 Had he before that had anythisg to do with pack train?

A Not to my knowledge, |

%« Was there not an officer in charge of the pack train?

Ao Yes, sir,

Qe In regard to the time of day you stated you simply guessed at 1%?

Ae Yoo, sir.
Whers were you at daylight on the morning of the 25th, if you imaw?
About 15 miles from the Little Big Horne

o
'
% "hat time d4id you start rfrom there?
A 1 m- about 7 o'elock,

Qe

In regard to the time you speak of, you simply guess at 1t7

As Yeos, sir.

e May you mot de iwo hours out of your way in your guees?

4. 1 muy have been, I might have been longer, I don't think I would be
t¥o hours out of the way. I might be ome, It might be an hour longer
it was no shorter time. .

% State how long you continued in that employe

A.  T111 thoy got thrcugh and put the pack saddle on the boat.

§. Were you honorably o dishomorably discharge?

A lmmuummpnmunmwt.mm

QUESTIONS BY MAJOR HENCe

MGmm“ittmothunmwuloumnnmm«
drun<enness?

I know of no other.

The wituess then retired.

Lieutenant ¥, 0. Sdgerly being recalled by Major Remo testified as
follows:

QUESTIONS BY MAJOR RENOe =
$en B M L it s e




Qe Did you see Najor Heno on the night of the 25th of Jume, 18767
1 ddde

At what hour?
1 judge about 9 o'clock, 1t was quite dark,

What was he dolng at the time, what part '
what was his condition as to sobriety? W SR SHD. S

o B e

3

He came along towards where I was from the direct onhu. teon
line and was perfectly sober. e _— .

Qe Did you see any evidences at all that indicated that he had been d rinie
ing or was in a condition approaching drunkenness?

A. He gave no evidences of any such condition.
L. Stote what he said %o you about your duties at that time.

A Then I reported to him the condition of the gaps he told me to have
them filled up.

% Were there any indications to your mind that he had been drinking at
all? ;

A+« There wers none.

e If there ad been would you have observed them?
A« I think 1 woulde

4 Did you see him later that aight?

As  Tes, sirj about 2 o'clock,

G '¥hat were the indications them?

As He was perfectly sobers.

| Ce mmwz.-uma-uﬂmummmtmm
| not entirely sober?

1 had no such surpicion whatevers

A,
Qe mdthwintmthmmnﬂwththohdmm
A, ".lu.

Qe

You had him under observation?
M.'-’.“
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A, Yes, sir; mmmmum'm

#as there time arong
" nhrn-.:n.m Sovapy. o OF officers any suspieion at alkf

Ao Yot the Taintest. I never heard of '
time, it $111 I came to Chieago this

§e If there had been would you have heard of 1t?
A Yos, sir; I think so,

Qe nhwhnmm-tmninuutmnund:ut.
man would the offiecers have permmitted him to exercise command?

A. If he had been in a state of intoxication they would not.
QUESTIONS BY THE RECORDER,

How often did you see Major Remo om the night of the 25th?

At sbout 9 o'clock and sbout 2 o'clock,

Howlong 414 you see him at 9 o'cloek?

Short time about half a minute,

Fow long till you saw him apain?

About 5 hours.

How long before the first time you saw him that night had you seem him?
¥hen we first came back fram the advanced position down the strem.
¥hat time was that?

A few minutes before dark.

You saw him no more till about 9 o'clock?

Mo, sir.

e r e rFr Pre r £ r ¢ r ¢

And then saw him mo more $i11 about 2 o'cloek?

>
-

No, sir,

&

Viere you present at any altercation betveen kajor femo and any
packer that night?

A, h. pire
Do you know anything of it to your own knowledge?

As o, sir,

‘}

V) ‘'

QUESTIONS BY MAJOR RENC,
VoL, 2.9, 86
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A

Qe

der
comsand, is he not? observation of the officers of his

Yan, sir.

n.,nupmclrmmluorﬂmmlmﬁ staggeri
stanmering that some of the men and officers woul obnrv:l;:".‘

I think not, v
It vas after dark you saw him?

Yes, #ir.

It might be later than 9 o'clock?

I can't Tix the time definitely; it may have besn earlisr or
later than 9 o'clock. It was after dark.

QUESTIONS BY THE RNCORDER.

Would not the knowledge of the men and officers depend om how often
they saw the commanding officer?

Certainly 1t would,

The witness then retired,

Captain Banteen being recalled by Major Reno, testified as follows:
QUESTIONS BY MAJOR KENO,

¥hat opportunities had you for observing the condition of kajor Remo
on the night of the 25th of Jume, 18767

I may say I was with nim all the time - I laid down in his beds
State what was his eondition with regard to sobriety?

He was as sober as he is nowe

That you would regaré es a condition of entire sobriety?

1 think he {s entirely sober now and he was then.

Was there at time during the 25th or 26 of Jume 1876 to your
dﬂwh.m‘:’etmnmmtnuutlmdmutc

part of Vs jor Hemo?

No, sir,

during that time?




QUESTIONS BY THE RRCO: D¥R,

resent
» ::.mu:;n m‘:.mht.gthumum-ttmalwa

i No, sire

Qe '{ouno-uthlnlliutwntmarmtuuormmlkmlom?

Ao No, 8irj not of my own knowledge, only by hearsy. I ksow Shey
mummmmquom'nnmor-;pnmym
I kmow thers was no whiskey there,

g Did you see Major Reno immedistely after ¢ :
e h
e cessation of the firing

A. I was with him every 15 or 20 minutes nearly a)l night. I laid &wn
in bis bed for 15 or 20 minutes and then went back and kept my wak
up all nights Perhape I did not see Lim within 15 minutes after 1
lef't him the last tine but there was not whisker enough in the who le
command to make him drunk,

Qe About what time 41d you leave him the last time?
Ae Idel'ttlilklmhhtmm'lmfplttntulmm
o'clock, The Indians opened fire the next day about three o'clodk

or a little alfter, There might have been a half or three quarters
of an hour that I d4id not see him.

% Before that during the night you saw him as frequently as you have
stated?

As Yes, sir,
QUESTIONS BY MAJOR RERO,

Qe xrnmmmmsmmo-ummsgmtwcn
know the fact?

A« I would have known something about it = I did not know he had any
whiskey or I would have been after some.

The witness then retired,

E. 5. Godfrey, 7th Cav., & witness called by the Recorder
:.ﬂm::n ﬂ;n duly mn. to testify the truth, the whole truth,
and nothing but the truth, testified as follows:

QUISTIONS BY THY RECORTERs

%  State your name, rank, regiment and where serving.

A.  Bdward 5, Godfrey, Captain, 7th Cavalry, now serving at Stending
M. mmw.

187¢
% State what dut were on oa the 25th and 26th of June, 187¢,
where and -m\'-,l:: command and under what commancing officer or

officers, if more than one.
Vol, 2 = p, 88




Qe State as near as you can when and whers Capts PFen
3 teen's column
separated from Cem. Custer's eolumn, if it did.

ke It was directly after crossing the divide betwesn the Rosebud
and the Little Big Horne 1 wae directed by Lieut, Cook, the idjutant

of the regiment to report to Capt. Penteen for &
b A gk | pte or duty with his batth lion-

Qe qummnuomuimunatom’t.mmuhm
Reno or either of them?

A 1 was not,

Qe Describe the merch of Capt. Benteen's colusn from the time of its
leaving Gene Custer's columm ustil it again struek his trail,

Ae We moved cut to the laft at an angle of about forty-five degrees
%o the direction of the trail. ¥We marched generslly about that
way till we came to whers the bluffe wers 20 abrupt that we could
not go over them without fatiguing the horses more than by going
round the foot of the hills aand that took us more in towards the
trails I presume our distance from the trail whan we began our
returs march was about five miles; our gait wes pretty rapid. ¥y
company was in the rear and I had quite of'ten to give the command
trot to keep up with the rest of the comuand,

e About how far had you gone before you struck those bluffs where
mo_MhRjothrtgw

A 1 should say 3 or 4 miles.

Qe Was that mareh as near as you can judge continued at about the
same angle from Gens Custer's march as at the time you started?

Ao l;tnnmtln-ﬂnnmtomhlnﬂsttmm
us more to the right.

Qe !hum‘-mtomnghtnnutmﬂ

i 4 1ittls more to the right.

' About mzrmmmnuu.mmmmmm
Q. tine or.':m:;gcu. Custe:r's column till you again struck his

traild

Ao should mu-mmnm.mmﬂmnmuum
:h-u-nlﬂmluumimuibhhmn.

Yo mmmmMmMmttru'mtsnyumu
and for what purpose?

Ao :m'smnmaatmmum.utumunma




qe

A

Ao

Qs

P

A
e
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11ttle eree: or morass that

to recollect the relative
Other points on the trail.

Mth.tnuox-
positions of mm.:.u.

You can't recollec :
the mornss? * about how far you had gone when you struek

I cammot,

Was any halt made at that vatoring place?

Yos, sir, ' :
For how long?

For 20 minutes or half an hour,

Where was the pack train at the time pulled left
with Capt. Bentesn's colwm? - -

The pack train was closed up.

A% the time of reaching the watering place or while there, how
near was the pack traln or any part of it?

The head of it came up Just as we started off,
State what ocourred with reference to that pack train, if anything.

They were very thirsty and some of them plunged into the morass
and we had some difficulty in getting many of them oute

How many did you see stuck fast?
I remember two that belonged to my own command, there was quite

Capt. Weir started out with :is company in advance. Fe bad been
the second company before, | can't place that tepee with re’orence
to the morass we passed, nor at what time, but just after we

passed . tepee with the dead Indian in it we met a sergeant
..u:.pmmmuﬂtrmmmunum,h |
of the men in the company "We've got 'em” leaving the l
o the village. 1 did not understand anything
u““thm-hpwﬂ“mm. I SR
wards saw Trumpeter Martin of "H" company coming towards the. .
column, I don't kmow what he reporteds. :

=

\
Yes, sir. ¥

mmmmmuu.mmmmmhmw, ?&
river by the trail that led to 1%7 \



Ae My recolleetion is that 1t i, between 4 and 5 miles,

How long beyond
Mmﬂ,:ta“mm“"mnrﬁhhtumun

f)

Ae hmhﬂmnthnnmoormmwmnuutm

Crow Indians and
followed their direetions " *0 U0 '° €9 $o the right and we

Qe W¥hose treil were you then on?

A. I domtmow,

Qe  Did you go over the ground afterwards?

Ae I 4id not,

Qe mmmmmtmtmmmm

Ae xudutnmun.xmhmmwmmm

Qe nﬂnmmwmumupmmnammm
been left behind at that time?

A« 1 think 3 or 4 miles behind,

Qe Pid you hesr sny firing?

Ae  Yes, sir,

Qe In what direction was it end deceribe it.

Ae It was in the direction gemerally towards our front as we were mareh-
ing. - A first I ooly heard a feow shote « then I heard qu

i
firing - Our gait was inc reased then to & trot and we kept
ti1l just before we met the Crow Indiens.

@  How near were you then to the Little Big Horn River them where
you heard the firing?

A« 1 could mot tell.

%  Vas it in close proximity to 1%?

he Yen, sir.

%  State what view you had of the bottam and deseribe the mareh from
thtmu-mmﬂ-lhjwkn'um“mnn.

Ae lmnmd“hu-uumboﬂuudmmrmm
buraiag prairis - we EL0 ot otep oS O ergeant had said. that

t

mpl%m'&hs!tw“auammt particularly to ses.

%  Did you see troops on the hill about that times

Ae and passing out there, I did =

after bearing to the right
:.:mnmymmpututr»nﬂaﬁ'wlnam

to the working parties.
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A.

Why 4id you have that impressiom?

protect the command at other times had put out troops to

State how far it was from where 1
Major Remo's comand on the h11y L Troil Hll you joined

Iﬁhklth/iofnm.-pnhplmtum-wululhlb

ing of it was we wer: following the 4%
- A, rection of the firing more

Can you tell about what time it was
cmmand o $he BiAI® vhen you joined Major Remo's

1 cannot.

Can you fix it by refer:nce to any previous time?
I should think it was between 5 and ¢4 o'clock.

What disposition was made of your company when you joined Major
Reno and by whose or‘er?

I was ordered by Capt. Fenteen to dismount my company and put ia
in skirmish line on the bluff towards the river.

Did you meet any officer and hear a report of the fight in the
bottom - If so what officer and what was sai as to the command?

Lieut. Hare, the 24 Lieut. of my company, but who had been de-

tached to serve with the scouts, came up and said he was damned
‘hltﬁm--thtthcyhndlndliuﬁcht in the bottom and
"mm 1ike hell.

Did you see Major Remo about that time?

I did.
"hat vas he doing ard what orders did he give?

He gave me no instructions - Capt. Benteen gave me all my

orders at that time. He seemed to be giving the com-ands. Major
Remo, if I recollect right, was meking arrengements to go down
after Lisut, Hodgson's body or to get his effects.

Were the Indians making any demonstrations miut the command when
you joined it om the nill?

There was some firing.

Describe thtﬂﬂundrmhvmlndinummmm

1 eould not see many Indians

- they were in the ravines. The mod
1 sawwere in the bottom. '

m-l-p..u 405
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Ao
Qe

"
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‘Indlans in that bottom, that

e rerere

/ h ¥a jor Femo's, i

Describe those you saw there,

Ih@“““)“hmtham-uw“w

I saw there « a great many starte
ing upbm our left, that is, going up the Litsle Big How sbove

ulte Mmmh&udnmmmnmuuﬂnm

the dottom was nearly cleared and I eaw none at all,

Where 414 they all see= to go?

Down the river,

How long diad thntmtn&m.m“n

Not more than 10 mioutes,

Mlth cther movement was made they vacated the bottom?

'“. sir,

Describe the firing sbout the command at that tiwe, whether heavy
or seattering shots.

¥hen my ecmpany was first put out it was pretty heavy firing, but

~ the Indians that could be sesn were so far away that it seomed

like a waste of sxmunition and I ordered the Sruvopsfo stop firing
The heavy firing was then on the rart of the comrand or the

~ Indians or both?

On the part of the command prineipally.

State if you know where the pack train was at the time you
Joined ¥ jor Heno's conmand on the hill, or sbout how far it
was %o the rear. :

1 looked back when we were going torards ¥ajor Remo's command
for signs of the pack traim but I did not see any dust from it.
foon aftsr we J ¥ajor Reno I

ﬂ-uaxmum'qu4m-wn..mm1m.

5
:
;
:

After that how loag wes it $111 the advance of 1t came up?

mummsmmmw.xmt.mm
half or three quarters of an hour.after we joined Major Rence

M“mﬂwmmmithﬂﬂm*m
emsyaition paecks up On 8 Ful.

Hdw long after your arriwal there did Lisute Here borrow your
horse %o go baek? ,

Not longe
Do you know by whose

L

pe went back?




R

0

S%ate particularly, refreshi
uununjun.;..m“ mﬂuryu‘m.“u

dﬁmudvhn.mtmnh
.‘““‘"ﬁ‘mm-tmtzuw

lmlh'-uuumlmm comi
umpmymamuw.;m-
MMM.MMM*& exciteds I think he was
making arrangements to go for Liewst, Hodgson's body or effects,

;

About how long did you notiee him thore?
Not long, my atteation was ou the arimmish line.

State, If you heard firing in the direction of Gems Custer's
battlefield, ir so, desecribe that firing and how scon it was

after your arrival, and what remarks, if any, were sade at the
time about it. 3

I can't recollect the time exactly, exeept that it was after liew.
Hare had returned from golng after the packs that we heard firing
from below, 1 heard two very distinct volleys still they sounded
o long distanees off, Then we heard scattering shote aftervards
not very heavy.

¥hat remark was made about the firing?

Lieut, Mare and myself were together and 1 called his attention
%0 1%, I doa't rememder as there was any conversation between uss

Bow d14 you call his attention to 17

1 asked him if he heard that firings The supposition was it
was done by Ceneral Custer and his command,

Was that firing of volleys loud enough to be heard by the
ocokmand generslly?

I think 80.. _
¥hat ressons have you for thinking se?

1 was about ac far away from it as anybody in the comand and
besides I am a little deal natureilye

Were you at that time?

m.lﬂo‘
State whother any movement was made down stream by any part of

commané before any of the pack animals eame up, If so,
:spnormmdmwmm.umml

't know whose orders, but Capte Welr with his company
m:o.hzwtolnﬁnhtmh t ree quarters of a
uun.uhu.mxm.—u..

.
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Ae

Ao

Looate, ifm“.““i

moved with bis company as vew e TOLBt te whieh Capte Weir

88 you have stated,

mmmlummuh
uumnmmpnt-xrnumtu

Pid be reach that point defo
moved out” 'e any other part of the command

This point 9 seems
the point he went to,

He did.

Then at that time were thers N
-ldulﬁl”.w.nn:"mm*”m‘“

The balance of the camvand was together on the hill.

State, 1f you can, how long 1t was after you came on the hill be-
fore that advacee was made?

It was sore time,

Can you give any judgment?
I eannot,

Can you tell about how long it was after he left the hill t111 the
ammunition packs came up? .

No, gir; I canmot,
P4d they come up soon after?
Yes, sir,.

State whether any movement was wmade strean by the compand -
{f 80 - how long efter the advance pack mulss eame up
that movemsnt.

mnutiulnﬂlomnumntlnm:mumm
”mm.—um-pu-mnmutmmmu

wait t111 the whole train came up and teke everything slong. I
Mwmmmfmlumitinnmﬂmnlm

uumummuuumrmmmnum
upe

huuﬂmubymuhrthmtmnh“tu
streanm if you knowe

Ilu'tmw-muoﬂnuudmm

244 the order coms from Major Heno, either directly or through
the usual channels?

hntlm'tuunui-ttulntw-nnm




Ae

Ne

Ao

Afver the pask train came up

the command moun noved down
the river, till the advance company caume to ﬁ::‘:';‘ghMﬂ
the ridge below to that point indiested by the figure 9, Three
maulutumwumtm-t-lmnmﬂ
:ou“t .::tlth.:: o t::‘ t:t :anttlcmﬂu the hille
| e a
P e view of the country, Wiile

:
:
j
;
:
]
:

nrhuudth“miummwum..ﬁtﬂz;v
mmmu&xmnm«:hvm«tubmmm
rtmmmmiumtmlulﬁmu&l
company which was on the high point, Soon after getting into
position I saw the pack train and part of the command moving to
the rear. I remained in position however « I @id not receive the
order for the return movement, The general understending is thet

£
;
:
THH
sakeid
e
¥ ;
B
. 5
H3H
i
PpEEt

?
1

o
Godfrey 1 am golng to we Liout, Hare as wy

Hodgeon, my Adjutant has been killed™, I then drew in the
skirmish line, mounted my company and started back, I had gone
but a short distance wheon Capt. French's company came down the hill,

passing to the rear very rapidly and soon after lieut. Rdgerly
with D Company came down the hill quite rapidly. The Indians
followed them %o the crest of the hill and began
fire on them, As soon as I saw the Indians I dismounted my

:
:

1
the right faeing down the river towsrd the Indians. He had just
utmrmmudm-wuhmthplnumwm
mhnﬁnhmm'omtamlnmt
fall back as quickly as possibles. I recalled Licut, Fare and the
uu‘m:l.mxtothmomnmﬂ—uAm

!

mmm-mmmmlummwmw

4 not
Some Mmtbqulﬂmhpt.lﬂruﬁ. I eoul
m:-mmmmumhxu-maum They

went below down towrds the ford B.

uhen there Indians
t down to that advanced poeition were
mn’::l:: the command or engaging 1t at that time?




Ae I don't imow,

Ao Lots of Indians,

G  "het d14 they appear to be doing?

r

mem:«mmmmtmumu.m
rected down the river, 1 supposed hearing but 1ittle firing

from them - only an oceasional shot that General Custer's

troops had been repulsed and they were watehing his retrest.
mwmtncmuucxummumnmm
I think about 3 or ¢ miles.

They remained there till the Indians came up?

pere

Yes, sir; those companies did,

e Was the engagement severe in and around there or was there any
engagement at all resulting in any casualties?

r

No, sir; no severe engagement at all,

Qe What were the casualties during that advance before the troops
started back?

A I don't Shink there were any before they -tarted back.

e Now soon after that deployment if you can state $ill the troops
in the rear or any rart of that command started baeck?

A Quite scon after,

% 1 believe you have stated that you don't know by whose orders the
backward moverent was made,

Ao 1 do not know,

e h%ﬂf!ﬂuuthnﬂdt»xm;u_nm‘
pmuhﬂntmmcmshﬂdhmm

Ao No, sir.

%+  Was there any firing?
A Yos, eolr; some.

Qe Deseribe ite

A« They were firing occasional siotse

to return with your company from that

% You stated you wers and what impression thoy made

place. suhmtmmum
Vol, 2 «p, 97
4843




Ao “""“"““Wtwmwndronumm

Qe mmiﬂhmmteuuntﬁutmmwm

Ae Lihththrmtnhrmnun,m.;p.

Qe mnnmsmm-maom-unw

Ae  No, sir; not at once, because the Indians were keepi a
lnvﬁnhtmt.' gt

QL State if you saw Major Reno while you were st that advanced
position down stream, if so, what was he doing, where did you
see him and what orders did he give, if any.

& I don't remember to have seen him of to have heard him give any
orders; he may have been thore but I don't remember ite.

Qe At the time of moving bdack was Ma jor Remo's command in view of
your company while you were trying to hold the Indians in cheek?

Ae It was not.

Yo Had it passed entirely from your view?

A, Yeos, :u;m‘annnhm-nlmmWnlr. and I
was in a low place below - there was a ridge and one side
sloped towards his command and the other to whore 1 was.

Qe lhtmmrm!uoum-tholnuuuhnfmbnn
conmand?

Ao 1 was between the Indians and his commands

e ¥ith what troops?

A ¥With 